
Šatlakřeslo pro hosta Dar Linasetu a vedení města putuje do školky

Skvělá premiéra našeho Budivadla
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Slovo starosty
INFORMACE Z ÚŘADU OBČANŮM

Volební rok 2014
Také Vám čas tak rychle letí? Jako by to bylo včera, co jsem
psal svůj příspěvek s názvem „100 dnů hájení“, a dnes se již
všichni připravujeme na další podzimní komunální volby. Po-
litické strany i sdružení sestavují své kandidátky, připravu-
jí volební programy a hodnotí uplynulé čtyři roky. Jedná se
o opravdu zvláštní politické vřavy, kterých jsme si již mohli
všimnout např. loni při krajských volbách v podání pana Kaj-
nara v Ostravě nebo také právě nyní v podobě generační výmě-
ny v opavském vedení ČSSD. Obyčejnému voliči tak jen často
přechází zrak a těžko může posoudit, na čí straně je vlastně
pravda, a tak nám politika naši společnost neustále rozděluje
namísto toho, aby jí spojovala. 
Mluvil jsem o tom již několikrát, ale ono politické rozděle-
ní se bohužel týká i Budišova a jsem si jist, že s blížícími se
volbami bude určitě ještě gradovat.  Asi si tedy budeme muset 
zvyknout na nejednotnost v názorech a na navenek možná také
někdy i nechutné a často jen ješitné hádky – těžko pochopi-
telné pro obyčejného člověka, který při svých každodenních 
povinnostech a starostech zkrátka nemá čas zajímat se o pod-
statu problémů, a tak se chytá jen některých slov, která slyší od 
lidí kolem sebe. Někdy mi to trochu připomíná tichou poštu, 
kterou jsme hráli jako děti: na jedné straně Budišova se vaří 
hrachovka, u kostela je z ní špenátová a na druhém konci Bu-
dišova už máme „guláš“.
Především bych ale chtěl vyslovit velké poděkování všem, kte-
ří mají sílu fi gurovat na kandidátkách v budišovských volbách.
Chce to totiž kus osobní odvahy i statečnosti stát před lidmi
a veřejně si své myšlenky obhajovat. Být součástí kandidátní
listiny je totiž něco navíc: lidé tak ručí svým jménem za určitý
směr, myšlenky, a samozřejmě tak na sebe berou i díl své odpo-
vědnosti. Přestože podstatou volebních programů všech politic-
kých stran i uskupení bude samozřejmě rozvoj a prosperita Bu-
dišova a cesty, kterými politické strany a uskupení budou chtít 
svých cílů dosáhnout, budou jistě odlišné, je to tak, jak se říká
v jednom z dílů „českých Básníků“: „Politik slibuje, volič volí.“
„Povinností“ všech voličů tedy je, aby na podzim k urnám přišli
a podle svého nejlepšího přesvědčení dali svůj hlas lidem, kte-
rým věří. A tak bych chtěl požádat všechny politické strany či
sdružení, všechny, kteří mají odvahu objevit se na kandidátních
listinách a půjdou na podzim do komunálních voleb, o korekt-
nost, objektivitu, férovost a velkorysost. Neuvážené slovo je to-
tiž často velmi silnou zbraní a, i když jeho následky pak často
neseme ještě dlouhou dobu, již nikdy nejde vrátit zpět.

Velký dluh vůči našim voličům: nová sportovní hala
Za každým člověkem by měla být vidět především jeho práce. 
Možná tímto sklidím kritiku i z vlastních řad, ale rád bych se
pokusil dotknout pár oblastí, kterými se za uplynulé čtyři roky 
tak úplně chlubit nemůžeme. Před tímto volebním obdobím
jsme byli často kritizováni: „…pokud se dostanou na radnici, 
budou hrobníky kulturního života ve městě, navýší fi nanční
prostředky jen na sportovní činnost…” Ale dnes sami vidíte, 
že se tak nestalo. Propojením kultury se Střediskem volného
času se vytvořila ekonomicky silná a fungující organizace, je-
jíž ředitel je jistě mužem na svém místě, a tak si myslím, že
se všichni můžeme jen těšit, co nového nám ve své kreativitě 
spolu se svým týmem připraví. Navíc se prostředky ročně vy-
nakládané do oblasti kultury a společenského života ve městě

spíše zvyšují. Sportovní hala však byla naší volební prioritou.
Celá záležitost kolem nové sportovní haly se ale bohužel táh-
ne již prakticky 20 let a pro město Budišov nad Budišovkou je
tak trochu nešťastná, a to především z důvodu několika neú-
spěšných dotačních výzev v dřívějším období a úplné absence
možností o takovou dotaci žádat během posledních čtyřech let,
během kterých nebyl vypsán bohužel ani jediný dotační titul, ze
kterého by existovala šance alespoň částečné fi nanční prostřed-
ky získat. Nechtěli jsme totiž nikdy platit jen z vlastních zdrojů
a město tím zadlužit, a tak jsme upřednostňovali projekty, ze
kterých existovala možnost získat alespoň nějaký dotační podíl,
a také projekty, které již dnes našemu městu přináší ekonomické
úspory a které i v budoucnu zlepší ekonomiku našeho města.
Příkladem může jistě být rekonstrukce budovy školní družiny
a hlavní budovy školy na Halaškově náměstí. V roce 2011 zde
totiž byla spotřeba plynu 1022 GJ, v roce 2012 950 GJ a v roce
2013 (po celkové rekonstrukci) již jen 657 GJ.  Myslím si, že
zvolená koncepce energeticky úsporných opatření a snižování
závislosti našeho města na nákupu a dovozu cenově nestabil-
ní energie – zvláště pak v dnešní politicky složité situaci – je
tou jedinou správou cestou. Ekonomicky a ekologicky příznivá
opatření totiž mohou radikálně snížit závislost města na celko-
vém množství energie a posílit tak jeho samostatnost.
Jsem si jistý, že pokud bychom mezi našimi občany provedli
anketu, našli bychom pět či deset priorit, které by z jejich po-
hledu byly důležitější než nová sportovní hala. Přesto bych byl
ale rád, kdyby lidé konečně celou záležitost týkající se sportu
začali vnímat trošku z jiného pohledu. Nová sportovní hala by
totiž neměla být využívána jen malou skupinou obyvatel, tzv.
„sportovních nadšenců”, kteří by si v ní tak dvakrát do týdne,
jak se říká, „zničili tělo“. Nová sportovní hala by se měla stát 
součástí rozvojové strategie našeho města a mj. plnit i nezamě-
nitelnou úlohu ve výchově naší mládeže. Měla by být centrem
veškerého sportovního dění v našem městě, centrem organiza-
ce sportovních soutěží základních i středních škol, sportovních
i rekreačních turnajů, odpočinkových sportů. Stejně tak jako
již dnes máme organizaci, která se nám stará o kulturu (histo-
rii, volnočasové aktivity dětí apod.), do jejíž oblasti vkládáme
nemalé fi nanční prostředky, měla by vzniknout také organiza-
ce, která bude mít na starost veškeré sportovní aktivity v na-
šem městě. Organizaci, která bude zastřešovat fotbalisty, mo-
tokrosaře, lyžaře, šachisty atd. Samozřejmě by také měla mít 
na starost i celý areál okolo nové sportovní haly, kterou, věřím,
se nakonec postavit podaří. Uvažujeme také o přebudování bu-
dovy bývalého kina na squashové centrum, popř. budovy dnes
opuštěné školní družiny na relaxační centrum s místností pro
cvičební aktivity (např. zumba, spinning, posilovna, masáže,
whirlpool aj.). Obě tyto budovy by pak případně také mohly
být pod správou této nové sportovní organizace.
Jsem si ale jistý, že „kritické hlasy“ opět namítnou: „Kde na to
všechno chcete vzít peníze? Víte, kolik stojí jen běžný provoz
sportovní haly?“ Odpověď je jednoduchá: efektivním ekono-
mickým řízením potřeb města, všech jím řízených příspěv-
kových organizací a obchodní společnosti. Zní to sice hodně
obecně, ale jinak to nepůjde. Samozřejmě to nebude cesta
jednoduchá a také nebude jen otázkou pár dnů. Půjde totiž
o cílenou dlouhodobou práci – samozřejmě vyžadující soulad 
a spolupráci všech zainteresovaných lidí. Znovu bych tedy rád 
zopakoval své úvodní tvrzení, že za každým člověkem by měla
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I. reprezentační ples LINASETU a Města Budišova

Poděkování

V pátek 28. února se uskutečnil historicky první společný ples
Města Budišov nad Budišovkou a LINASETU, a. s. Přivítali jsme
myšlenku pana ředitele na společné uspořádání kulturní akce pro
občany našeho města a zároveň i pro zaměstnance Linasetu. Zá-
jem o ples byl značný, podařilo se nám prakticky vyprodat oba
sály. Ve velkém sále hrála hudební skupina Proxima orchestra,
nutno podotknout, že skvěle. Klub Šatlava jsme netradičně pojali
jako moravský sklípek a zde k poslechu hrála a zpívala cimbálov-
ka Opavští hudci.
Na stolech měli návštěvníci nachystány na prkénku uzené a sýry.
Snažili jsme se o to, ať je ples opravdu reprezentační a všem se
líbil, k čemuž také přispěla krásná výzdoba, kterou připravil spo-
lek děvčat s názvem Fosilky v rámci projektu MAS Opavsko. Po-
řádání plesu jsme si rovnoměrně rozdělili, Linaset se mimo jiné

zasloužil o bohatou tombolu a město společně s SVČ se postaralo
o organizaci. Dík patří všem, kteří se zasloužili o přípravu a orga-
nizaci plesu. Velkou měrou se také na akci podíleli zaměstnanci
Střediska volného času.
Shodli jsme se, že bychom rádi pokračovali ve společném pořádá-
ní plesů, ovšem v tuto chvíli nevíme, jestli to bude každý rok nebo
jednou za dva roky. Jsme rádi, že máme velice dobré vztahy s nej-
větším zaměstnavatelem ve městě a podařilo se nám spojit do-
hromady podnikatelský sektor s veřejnou správou, což zdánlivě
nesouvisí, ale zaměstnanost v naší oblasti je velice důležitý prvek.
To hlavní na závěr, výtěžek z plesu, šek na 20 000,- Kč, byl pře-
dán zástupcem Linasetu a města ředitelce mateřské školy a bude
sloužit k dovybavení učeben pro děti. Ing. Patrik Schramm,

místostarosta města

Příkladem vydařené spolupráce podnikatelů a veřejné správy
byl první společný ples fi rmy LINASET, a.s. a města Budišova
nad Budišovkou. Dovolte, abych poděkoval všem sponzorům
a organizátorům, kteří se na jeho přípravě podíleli. Zvlášť mís-
tostarostovi Patriku Schrammovi za zvládnutí perfektní orga-
nizace a děvčatům, která se podílela na výzdobě, jmenovitě

Barboře Indrákové, Haně Kaluschové, Kamile Kohoutkové, 
Kateřině Demelové, Ludmile Šromotové, Petře Chroustové 
a Zdeňce Sventkové. Mé poděkování patří samozřejmě také
všem návštěvníkům plesu, doufám, že se všichni skvěle bavili 
a těším se za rok na shledanou.  

Ing. Rostislav Kyncl, starosta města

být vidět především jeho práce, a je úplně jedno, jestli onen
člověk zametá ulice, opravuje střechy, vaří obědy, nebo má na
starost městský les.  Důležité je, jestli onu práci dělá dobře,
jak jej uspokojuje a naplňuje zároveň. Záleží pak především
na něm samotném, na jeho přístupu, schopnostech i zodpověd-
nosti a v neposlední řadě také na tom, jestli chodí do práce jen
pro peníze, nebo tam nechává i kousek sebe samotného.

Škola, školka a volnočasové aktivity mládeže
Ještě před třemi lety část rodičů vozila své předškoláky do
mateřské školky ve Starých Těchanovicích. Myslím si ale, že
dnes již naše školka funguje tak, že o tom nikdo ani neuvažuje.
Školku se již podařilo opravit a v letošním roce ještě provede-
me rekonstrukci a rozšíření celé zahrady. Hlavní díl práce, díky
které se malým dětem i rodičům dnes ve školce líbí, patří sa-
mozřejmě paním učitelkám a dalším pracovnicím MŠ a v ne-
poslední řadě také paní ředitelce, paní Simoně Novotné.
Trošku jiná situace je ale na základní škole – některé děti nám
stále utíkají do Vítkova, od prvního zápisu nebo později na ví-
celetá gymnázia.  Úlohou školy je výchova a vzdělávání, formo-
vání mladých osobností. Škola by měla poskytnout všeobecné
znalosti jako základ budoucího studia: pomáhat dětem utvářet,

formovat a zdokonalovat jejich schopnosti. Je to nesmírně důle-
žité, i když se to na první pohled možná ani nezdá, ale pokud se
v tomto raném věku špatně naučíte základy, často již nedosta-
nete šanci tyto nedostatky napravit po celý život, anebo vás to
později stojí mnohem více úsilí. A co je největší škoda: pokud 
učitel přehlédne talent, který pak často zůstane promarněn.
O tom, jak škola funguje, ale samozřejmě nerozhodují jen sa-
motní učitelé a vedení školy, záleží také na komplexu veškeré-
ho zázemí - vybavení učeben, nepedagogických pracovnících,
a třeba i výše zmiňované sportovní hale. Velice si vážím nároč-
né práce učitelů. I v letošním roce budeme zcela jistě udělovat 
již podruhé ocenění J. A. Komenského, a to především za ce-
loživotní zásluhy. Avšak to, že děti odcházejí, by nás nemělo
nechat klidnými. Doufám, že mi mou malou kritiku všichni 
pracovníci školy odpustí, ale moc bych si přál, aby se naše 
škola stala vyhlášenou, nejen pokud jde o samotné podmínky
pro studium, ale také úrovní vzdělání vycházejících žáků tak, 
aby žádný rodič neměl důvod dávat své dítě na jinou základ-
ní školu. Naopak, byl bych velice rád, kdyby naše škola měla 
takovou úroveň a pověst, že by děti z okolních obcí, i třeba
Vítkova, chtěly dojíždět k nám.

Ing. Rostislav Kyncl, starosta města
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Rada města

Střípky z radnice

Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů,
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na 
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

dne 20. ledna 2014
(Přítomno všech 5 členů rady města,
další přítomní: MěÚ - Ing. Hana Dlouhá)
 schvaluje zveřejnění záměru města na převod nemovitostí 

z majetku města:

Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
budova s č. p. 278 - objekt k bydlení na ppč. st. 403,
ppč. st. 403 zast. plocha o výměře 199 m2,
ppč. st. 404 zast. plocha - zbořeniště o výměře 97 m2,
ppč. 96/2 zahrada o výměře 404 m2,

 schvaluje zveřejnění záměru města na výpůjčku nemovi-
tostí v majetku města:

Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. 3490/3 ostatní plocha – ostatní komunikace
ppč. 3566/1 ostatní plocha – ostatní komunikace
ppč. 3584/1 ostatní plocha – ostatní komunikace

Katastrální území Guntramovice:
ppč. 7 ostatní plocha – neplodná půda
ppč. 53 ostatní plocha – neplodná půda
ppč. 55 ostatní plocha – neplodná půda
ppč. 122/1 ostatní plocha – jiná plocha 

 Na konci března zahájila fi rma AC AERO stavební práce 
na zahradě Mateřské školy, kde staví hřiště a zahradu
v environmentálním stylu. Studii tohoto hřiště můžete spa-
třit na nástěnce v MŠ nebo na webových stránkách měs-
ta: v záložce „Městský úřad“ je zřízena kapitola „Projek-
ty“, kde najdete bližší informace a dokumentaci k tomuto
i ostatním projektům, které momentálně město realizuje.
Firma má na stavební práce 4 měsíce, ale předpokládáme,
že budou do konce června hotovy. Velkým plusem je také
to, že dílčí stavební práce budou zajišťovat naše Technické
služby, takže část peněz zůstane ve městě. Díky vykoupe-
ní dvou pozemků od soukromých majitelů se nám podařilo 
rozšířit zahradu MŠ na ulici Nábřeží o bezmála 500 m², na
části pozemku vznikne zpevněná plocha sloužící k odstave-
ní aut rodičů dětí.

 Středisko volného času získalo dotaci z Místní akční sku-
piny Opavsko ve výši 200 000,- Kč, která bude použita na 
rekonstrukci zahrady SVČ.V rámci projektu bude posta-
ven nový plot od řeky Budišovky, posezení s ohništěm, malý
lanový park, herní sestava, pískoviště, houpačka a venkovní
stůl na stolní tenis. Opravená zahrada bude sloužit školní 
družině i pro ubytované.

 Festival Budišovské Letnice se opět dostal mezi 20 vyvo-
lených festivalů v republice, které jsou zařazeny mezi Čisté 
festivaly. Fungovat to bude jako v loňském roce, u vcho-
du bude umístěn stánek týmu Čistého festivalu, kde budou 
velkoobjemové pytle na plasty, sklo a papír. Za odevzda-
né plastové kelímky zde budou děti dostávat drobné ceny. 
V rámci této akce vystoupí také hudební skupina RECYK-
LAS, která hraje na plastové nádoby na tříděný odpad. Fes-
tivaly, kde se vytřídí nejvíce odpadu na návštěvníka, budou
odměněny fi nanční odměnou.

 Během měsíce dubna se uskuteční schůzky s občany
v místních částech Budišova. Za město bude přítomen zá-
stupce vedení radnice, dále vedoucí odboru paní Roháčová 
a zástupci Technických služeb. Občané zde budou seznáme-
ni s projekty či stavebními pracemi, které jsou v obci naplá-
novány. Dále budeme řešit případné problémy se svozem
odpadů, údržbou komunikací, zeleně apod., případně bude-
me reagovat na podněty či problémy, které občané místních

částí mají. Termíny schůzek jsou naplánovány takto: Pod-
lesí 23. 4. 2014, Guntramovice 24. 4. 2014 a Staré Oldřův-
ky 29. 4. 2014, vždy od 16 hodin. Bližší informace budou 
uvedeny na plakátech.

 Projekt „Rekonstrukce a modernizace veřejných pro-
stranství v obcích mikroregionu Moravice“, který budeí
podpořen dotací z rozpočtu Regionální rady regionu sou-
držnosti Moravskoslezsko, má za sebou výběrové řízení. 
Nejlepší nabídku pro oba projekty Budišova i Guntramovic 
podala fi rma VZS Rychtář s. r. o. z Březové. U projektu,
který se týká Budišova, klesla cena z 5,3 mil. na 4,3 mil. ko-
run, u Guntramovic klesla cena z 1,7 mil. na 1,4 mil. korun.
Do 15. 4. bude probíhat kontrola výběrového řízení na úřa-
dě Regionální rady a poté již může konečně stavební fi rma 
zahájit práce. Na webových stránkách v záložce projekty je 
možné zhlédnout situační výkresy z projektové dokumen-
tace.

 Pro projekt „Krajina břidlice“, který bude podpořen do-
tací z rozpočtu Regionální rady regionu soudržnosti Morav-í
skoslezsko, je již připravena smlouva o poskytnutí dotace 
ve výši 85% celkových nákladů, které činí 5,7 mil. korun. 
Na konci dubna bude vyhlášena výzva k podání nabídek, 
pokud půjde vše dobře, můžeme v červnu začít s realizací 
tohoto velice zajímavého projektu.

 V termínu od 1. do 4. května bude na Budišovsku a Vít-
kovsku probíhat Otevírání turistické sezóny Opavského 
Slezska. Akce probíhá v rámci dotovaného projektu Des-
tinačního managementu turistické oblasti Opavské Slezsko, 
kdy během měsíce dubna a května bude probíhat otevírání
sezóny v turisticky atraktivních oblastech., mezi které Bu-
dišov jistě patří. Co turistům nabídneme? Pro návštěvníky 
Muzea břidlice bude sníženo vstupné, během zmíněných 
čtyř dnů budou moci zhlédnout ukázky štípání břidlice, rytí 
do břidlice apod. V pátek večer bude pokřtěna deska Zpí-
vající břidlice, vystoupí kapela Květy. Na sobotu je připra-
ven pěší výlet do Starých Oldřůvek k Dolu v zátočině nad 
řekou Odrou. Zde turisté uvidí při práci s břidlicí horníky 
z 19. století, dozví se více o dobývání stříbrných a olověných
rud na Budišovsku a mnoho dalších zajímavých informací.

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města
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 schvaluje úpravu rozpočtu města č. 3 pro rok 2014 ve vý-
dajové části rozpočtu o částku 423 000,- Kč, a to přesun:

o z neinvestičních výdajů skupiny: 
2212 – 5171 – Opravy a udržování -80 000,- Kč
3612 – 5171 – Opravy a udržování -100 000,-Kč
3632 – 5169 – Nákup ostatních služeb j. n. -13 000,- Kč
3722 – 5169 – Nákup ostatních služeb j.n. -180 000,- Kč
3745 – 5171 – Opravy a udržování -50 000,- Kč

o na neinvestiční výdaje skupiny:
3639 – 5331 – Neinvest. příspěvky zřízeným přísp. organi-
zacím (L, TS) +423 000,- Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města č. 4 pro rok 2014 ve výda-
jové části rozpočtu a třídě 8 – fi nancování částku 120 000,-
Kč, a to přesun:

o z výdajové části rozpočtu:
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -120 000,- Kč

o na tř. 8 – Financování: 
0000 – 8124 – Uhrazené spl. dlouhod. přij. půjč. prostř.

+120 000,- Kč
 schvaluje úpravu rozpočtu města č. 5 pro rok 2014 ve vý-

dajové části rozpočtu o částku 1 700 000,- Kč, a to přesun:
o z výdajové části rozpočtu:

6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -1 700 000,- Kč
o na výdajovou část rozpočtu:

6310 – 5362 – Platby daní a poplatků státnímu rozpočtu
+1 700 000,- Kč

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem bytu č. 2b na ulici náměstí Republiky č. p.
158 v Budišově nad Budišovkou, jedná se o byt I. kategorie,
nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 3. 2014 na dobu urči-
tou 3 měsíce, dle Občanského zákoníku

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru – prodejna potravin
na ul. Křivá č. p. 672, 747 87 Budišov nad Budišovkou

 schvaluje pořízení 3 ks turistických odpočívadel s mapou
Mikroregionu Moravice a 6 ks vítacích cedulí do místních
částí Budišova nad Budišovkou

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Strategický roz-
vojový dokument 2014 - 2015

 schvaluje Dodatek č. 3 ke Smlouvě o výpůjčce ze dne
21. 2. 2012 mezi Městem Budišov nad Budišovkou a Stře-
diskem volného času, příspěvková organizace, Budišov nad 
Budišovkou, kterým stanoví dobu výpůjčky nemovitostí dle
Čl. I této smlouvy na dobu 10-ti let s účinností od 1. 1. 2014

 schvaluje zrušení umístění Školní družiny ZŠ Budišov nad 
Budišovkou, p.o. na adrese Berounská 379, Budišov nad 
Budišovkou a schvaluje umístění Školní družiny ZŠ Bu-
dišov nad Budišovkou, p.o. do budovy Střediska volného
času na adrese Československé armády 323 Budišov nad 
Budišovkou od 20. 1. 2014

dne 17. února 2014
(Přítomno všech 5 členů rady města,
další přítomní: MěÚ - Ing. Hana Dlouhá, Miroslava Zatlou-
kalová)
 schvaluje úpravu rozpočtu města č. 6 pro rok 2014 ve vý-

dajové části rozpočtu o částku 6 757 000,- Kč, a to přesun:
o z neinvestičních výdajů skupiny: 

2212 – 5171 – Opravy a udržování -1 920 000,- Kč
3612 – 5171 – Opravy a udržování -700 000,- Kč
3632 – 5169 – Nákup ostatních služeb j.n. -117 000,- Kč
3722 – 5169 – Nákup ostatních služeb j.n. -2 200 000,- Kč
3745 – 5171 – Opravy a udržování -1 820 000,- Kč

o na neinvestiční výdaje skupiny:
3639 – 5331 – Neinvest. příspěvky zřízeným přísp. organi-
zacím (TS) + 6 757 000,- Kč 

 schvaluje úpravu rozpočtu města č. 7 pro rok 2014 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 28 248,- Kč ve výdajové části 
rozpočtu:
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -28 248,- Kč
5311 – 5141 – Úroky vlastní +8 976,- Kč 
5311 – 5163 – Služby peněžních ústavů + 19 272,- Kč 

 bere na vědomí výsledky veřejnosprávních kontrol prove-
dených fi nančním výborem a zaměstnanci městského úřadu
v měsíci říjnu a listopadu roku 2013 dle přiložených Protokolů
o výsledcích veřejnoprávních kontrol u jednotlivých příspěv-
kových organizací – ZŠ, MŠ, SVČ a SLTS a na základě zá-
věrů veřejnosprávních kontrol neukládá nápravná opatření,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit odprodej pozem-
ků z majetku města:

o Katastrální území Podlesí nad Odrou:
ppč. 121/1 TTP – část o výměře cca 350 m2 za kupní cenu
10,- Kč/m2

ppč. 180/3 zahrada o výměře 138 m2 za kupní cenu 10,- Kč/m2

o Katastrální území Guntramovice: 
ppč. 83 TTP o výměře 381 m2 za kupní cenu 10,- Kč/m2

a ppč. 84 zahrada o výměře 215 m2 za kupní cenu 21,- Kč/m2

ppč. 539 ost. plocha část o výměře cca 150 m2 každému
k 1/2 za kupní cenu 21,- Kč/m2

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. 3566/2 ost. plocha část o výměře cca 200 m2 za kupní
cenu 42,- Kč/m2

ppč. 3403 zahrada o výměře 6 140 m2 za kupní cenu 5,- Kč/m2

 nedoporučuje zastupitelstvu města schválit odprodej po-
zemků z majetku města:

o Katastrální území Guntramovice:
ppč. st. 86 zast. plocha 
ppč. 485 zahrada 
ppč. 194 ost. pl. - komunikace 

 schvaluje dodatek. 1 ke Smlouvě o umístění a provedení
stavby uzavřený se SmVaK Ostrava a.s. se sídlem 28. října
1235/168, Mariánské hory, Ostrava, spočívající v rozšíření
rekonstrukce vodovodního řadu na ppč. 215/1, k. ú. Budi-
šov nad Budišovkou,

 schvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků
v majetku města: 

o Katastrální území Staré Oldřůvky: 
ppč. 2211/3 vodní plocha - část o výměře cca 810 m2

ppč. st. 141 zbořeniště - část o výměře cca 120 m2

ppč. st. 153 zbořeniště - část o výměře cca 95 m2

ppč. 2255/3 ost. plocha - část o výměře cca 260 m2

ppč. 2255/4 ost. plocha - část o výměře cca 70 m2

ppč. 2255/5 ost. plocha - část o výměře cca 470 m2

ppč. 2255/6 ost. plocha o výměře 292 m2

ppč. 2161/2 ost. plocha - část o výměře cca 405 m2

ppč. 2254 ost. plocha - část o výměře cca 25 m2

ppč. 2262 ost. plocha - část o výměře cca 250 m2 
ppč. 2255/1 ost. plocha - část o výměře cca 270 m2

ppč. 97 TTP - část o výměře cca 240 m2

ppč. 98 zahrada - část o výměře cca 630 m2

ppč. 99 zahrada o výměře 96 m2

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 802 zast. plocha o výměře 21 m2

 neschvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků
v majetku města:
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o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. 768/1 TTP o výměře cca 1 740 m2

 neschvaluje nové projednání požadavku - její žádosti
o odkoupení části pozemku ppč. 539 v k. ú. Guntramovice
a trvá na svém usnesen č. 4 a) ze dne 4. 9. 2013 

 schvaluje přidělení bytu č. 2b, I. kategorie, o velikosti 1+1,
ul. nám. Republiky, č. p. 158 v Budišově nad Budišovkou,
s nájemní smlouvou uzavřenou od 1. 3. 2014 na dobu urči-
tou 3 měsíce, dle Občanského zákoníku,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru, na ul. nám. Repub-
liky č. p. 660, 747 87 Budišov nad Budišovkou – prodejna,

 schvaluje pronájem nebytových prostor – prodejny potra-
vin na ul. Křivá č. p. 672 v Budišově nad Budišovkou spo-
lečnosti ROSA market s.r.o. Nájemní smlouva bude uzavře-
na od 1. 3. 2014 na dobu neurčitou,

 schvaluje rozdělení nebytového prostoru č. 118 v domě na 
náměstí, Republiky č. p. 158 v Budišově nad Budišovkou
na provozovnu kadeřnictví a prodejnu, na základě žádosti,
současného nájemce tohoto nebytového prostoru,

 schvaluje plán fi nancování obnovy vodovodů a kanalizací – 
návrh aktualizace č. 1 pro období 2014 – 2023 dle materiálu,

 schvaluje zařazení správního území města Budišov nad 
Budišovkou do území působnosti MAS Opavsko a území 
působnosti Strategie komunitně vedeného místního rozvoje 
(dále jen „SCLLD“) Místní akční skupiny Opavsko na ob-
dobí 2014 – 2020. Schválením zařazení do území působnos-
ti SCLLD MAS Opavsko městu Budišov nad Budišovkou 
nevznikají fi nanční závazky vůči MAS,

 schvaluje výši dotace v částce 10 000,- Kč na palivo níz-
koemisního vytápění v obytných domech na území města
Budišov nad Budišovkou žadatelům dle materiálu,

 schvaluje Výroční zprávu o svobodném přístupu k infor-
macím dle zákona 106/1999 Sb. za rok 2013,

 doporučuje Zastupitelstvu města stanovit počet zastupitelů 
pro volební období 2014 – 2018 v počtu 13,

 schvaluje zápis kroniky města za rok 2012,
 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 8 ve výda-

jové části rozpočtu ve výši 25 000,- Kč:
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva – 25 000,- Kč
3399 – 5139 – Nákup materiálu j.n. +25 000,- Kč 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 9 ve výši
10 000,- Kč ve výdajové části rozpočtu:
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -10 000,- Kč
3399 – 5194 – Věcné dary +10 000,- Kč 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 10 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 50 000,- Kč:
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -50 000,- Kč
6171 – 5229 – Ostatní neinv. transfery neziskovým a po-
dobným org. +50 000,- Kč 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 11 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 24 000,- Kč:
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -24 000,- Kč
6171 – 6349 – Ostatní inv. transfery veř. rozp. úz. úrovně 

+24 000,- Kč 
 schvaluje v souladu s vnitřním předpisem č. 10, Směrnice

k používání fondu zaměstnavatele (sociální fond) rozpočet 
sociálního fondu na rok 2014 dle přiloženého materiálu,

 bere na vědomí informaci o vzdání se funkce člena fi nanč-í
ního výboru zastupitelstva města, Ing. Pavla Brodského,

 schvaluje plán jednání rady města a zastupitelstva města v r.
2014 s tím, že v případě potřeby, při splnění podmínek stano-

vených zákonem o obcích a jednacím řádem, mohou být svo-
lány mimořádná zasedání rady i zastupitelstva města. Program
a termín jednání zastupitelstva bude vždy upřesněn pozvánkou,

dne 17. března 2014
(Přítomni: 4 členové rady města,
omluvena: Mgr. N. Vondroušová,
další přítomní: MěÚ - Ing. H. Dlouhá, M. Zatloukalová,
G. Roháčová, Dis.)
 schvaluje zápis ústřední inventarizační komise o provedení

řádné inventarizace majetku a závazků města k 31. 12. 2013,
schvaluje vyřazení majetku dle přiložených návrhů a uklá-
dá vedoucím zařízení města předložit likvidační protokoly
k vyřazenému majetku do 31. 3. 2014,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit účetní závěrku
Města Budišov nad Budišovkou sestavenou k rozvahovému
dni 31. 12. 2013, schvaluje účetní závěrku zřízených pří-
spěvkových organizací (Mateřská škola Budišov nad Budi-
šovkou, Základní škola Budišov nad Budišovkou, Středisko
volného času Budišov nad Budišovkou, Správa lesů a tech-
nické služby města Budišov nad Budišovkou) sestavenou
k rozvahovému dni 31. 12. 2013,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 12 v pří-
jmové a výdajové části rozpočtu o částku 63 736,- Kč

o v příjmové části rozpočtu
3639- 3111 – Příjmy z prodeje pozemků +63 736,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kované rezervy +63 736,- Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 13 v pří-
jmové a výdajové části rozpočtu o částku 1 423 018,- Kč

o v příjmové části rozpočtu
3639- 2131 – Příjmy z pronájmu pozemků +1 423 018,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kované rezervy +1 423 018,- Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 14 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 168 400,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -168 400,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
3149 – 5331 – Neinvestiční příspěvky zřízeným přísp. orga-
nizacím +168 400,- Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 15 ve vý-
dajové části rozpočtu o částku 170 418,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kované rezervy -170 418,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2169 – 5137 – Drobný dlouhodobý hmotný majetek 

+170 418,- Kč
 schvaluje přijetí fi nančních darů ve výši cca 20 000,- Kč

Základní škole Budišov nad Budišovkou, příspěvkové orga-
nizaci od Klubu rodičů a přátel školy při Základní škole Bu-
dišov nad Budišovkou. Finanční dary budou použity pouze
k výkonu činnosti, pro kterou byla příspěvková organizace
zřízena,

 doporučuje zastupitelstvu schválit zadání změny č. 4 Územ-
ního plánu města Budišov nad Budišovkou, dle § 6 odst. 5
písm. b) zákona č.183/2006 Sb., o územním plánování a sta-
vebním řádu (stavebního zákona), ve znění pozdějších před-
pisů a v souladu s ustanovením § 47 odst. 5 a § 55 odst. 2
stavebního zákona, které je obsahem přílohy č. 1 předlože-
ného materiálu,

 doporučuje zastupitelstvu města Budišov nad Budišovkou
schválit výši dotací na obnovu exteriéru památkově vý-
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znamných staveb na území města Budišov nad Budišovkou
pro rok 2014 :

o paní M. K., Budišov n. B. - výše dotace 70 000,- Kč
o paní D. H., Budišov n. B. - výše dotace 45 000,- Kč
o paní V. M., Budišov n. B. - výše dotace 30 000,- Kč

 doporučuje zastupitelstvu města schválit odpis nedobyt-
ných pohledávek ve výši 59 397,- Kč,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru na náměstí Repub-
liky č. p. 660, 747 87 Budišov nad Budišovkou – kavárna,

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov nad Budišov-
kou na pronájem nebytového prostoru na náměstí Republi-
ky č. p. 158, 747 87 Budišov nad Budišovkou – prodejna,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit plán činnosti kon-
trolního výboru na rok 2014,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit plán činnosti fi -
nančního výboru na rok 2014,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit vykoupení po-
zemků do majetku města 

o Katastrální území Staré Oldřůvky: 
ppč. 96/2 ostatní plocha - ost. komunikace o výměře 62 m2 za 
kupní cenu 5,- Kč/m2 od prodávajících – manželů M. a H. Z.
ppč. 78/2 ostatní plocha - ost. komunikace o výměře 1 m2

za kupní cenu 5,- Kč/m2 od prodávajících  - manželů Ing.
M. a P. B.

 doporučuje zastupitelstvu města schválit, aby poplatníkem
daně z nabyté nemovité věci byl kupující, tj. Město Budišov
nad Budišovkou a doporučuje zastupitelstvu města pověřit 
starostu města podpisem smlouvy,

 schvaluje zveřejnění záměru města na pronájem pozemků
v majetku města:

o Katastrální území Podlesí nad Odrou:
ppč. 851 lesní pozemek o výměře 967 m2 

ppč. 936 lesní pozemek o výměře 20 728 m2

ppč. 939 lesní pozemek výměře 13 353 m2

ppč. 948 lesní pozemek výměře 37 133 m2

ppč. 942/1 lesní pozemek o výměře 357 m2

ppč. 942/2 lesní pozemek výměře 2 089 m2

ppč. 2459 lesní pozemek výměře 2 109 m2

ppč. 2466 lesní pozemek o výměře 43 779 m2

ppč. 2481/1 lesní pozemek výměře 1 859 m2

ppč. 2527/2 lesní pozemek výměře 56 641 m2

ppč. 2527/3 lesní pozemek o výměře 802 m2

ppč. 2554 lesní pozemek výměře 10 485 m2

ppč. 2563/5 lesní pozemek výměře 1 137 m2

ppč. 2563/3 lesní pozemek výměře 19 126 m2

ppč. 2563/4 lesní pozemek o výměře 4 595 m2

ppč. 2566/4 lesní pozemek výměře 11 309 m2

ppč. 2566/5 lesní pozemek výměře 21 215 m2

ppč. 2566/6 lesní pozemek o výměře 252 m2

ppč. 2568/2 lesní pozemek výměře 48 768 m2

ppč. 2572 lesní pozemek výměře 1 010 m2

ppč. 2657 lesní pozemek o výměře 204 m2

ppč. 2558 lesní pozemek výměře 125 m2

ppč. 2689/4 lesní pozemek výměře 1 778 m2

ppč. 2689/5 lesní pozemek o výměře 709 m2

ppč. 2689/6 lesní pozemek o výměře 916 m2

ppč. 2743 lesní pozemek o výměře 14 464 m2

ppč. 2840 ostatní plocha o výměře 97 m2

ppč. 2850 TTP o výměře 772 m2

ppč. 2862 TTP o výměře 430 m2

ppč. 2863 TTP o výměře 2 345 m2

 doporučuje zastupitelstvu města schválit odprodej pozem-
ků z majetku města:

o Katastrální území Staré Oldřůvky:
ppč. 2211/3 vodní plocha
- díl „b1“ o výměře 39 m2 manželům M. za kupní cenu
5,- Kč/m2

- díl „d1“ o výměře 21 m2 manželům B. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

- díl „e1“ o výměře 3 m2m manželům Z. za kupní cenu 5,- Kč/m2m
ppč. 81 zahrada o výměře 80 m2 manželům B. za kupní cenu
5,- Kč/m2

ppč. st. 141 zbořeniště  - část o výměře cca 120 m2

- díl „s2“ o výměře 84 m2 manželům B. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

- díl „t1“ o výměře 30 m2 manželům Z. za kupní cenu
5,- Kč/m2

ppč. st. 153 zbořeniště - díl „w3“ o výměře 95 m2 manželům
B. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2255/3 ost. plocha 
- díl „a4“ o výměře 8 m2 manželům B. za kupní cenu 5,- Kč/m2

- díl „c4“ o výměře 246 m2 manželům Z. za kupní cenu
5,- Kč/m2

ppč. 2255/4 ost. plocha - díl „y3“ o výměře 67 m2 manželům
B.  za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2255/5 ost. plocha - díl „t3“ o výměře 465 m2 manže-
lům B. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2255/6 ost. plocha - díl „r3“ o výměře 292 m2 manže-
lům B. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2161/2 ost. plocha
 - díl „a3“ o výměře 205 m2 panu P. a R. O. (každému k 1/2)
za kupní cenu 5,- Kč/m2

- díl „y2“+„w“+„z2“ o výměře 198 m2 manželům Z. za kup-
ní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2254 ost. plocha - díl „q4“ o výměře 24 m2 manželům 
Z. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2262 ost. plocha 
- díl „h3“+“j3“ o výměře 95 m2 panu P. a R. O. (každému
k 1/2) za kupní cenu 5,- Kč/m2

- díl „e3“+“g3“ o výměře 50 m2 manželům Z. za kupní cenu
5,- Kč/m2

ppč. 2255/1 ost. plocha - díl „c4“ o výměře 265 m2 manže-
lům Z. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 97 TTP - díl „d3“ o výměře 233 m2 manželům Z. za 
kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 98 zahrada - díl „n3“ o výměře 630 m2 panu P. a R. O. 
(každému k 1/2) za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 99 zahrada o výměře 96 m2 panu P. a R. O. (každému
k 1/2) za kupní cenu 5,- Kč/m2

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. st. 802 zast. plocha o výměře 21 m2 paní K. B. za kupní 
cenu 

 schvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků
v majetku města:

o Katastrální území Podlesí:
138/5 ostatní plocha o výměře 2 372 m2

138/6 ostatní plocha o výměře 202 m2

136 TTP o výměře 838 m2

139 ostatní komunikace o výměře 270 m2

2267 ostatní komunikace o výměře 422 m2

1007/9  ostatní komunikace o výměře 22 m2

2607 ostatní plocha – sportoviště a rekr. plocha o výměře
5 114 m2
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 neschvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků
v majetku města:

o Katastrální území Podlesí:
ppč. : 262/2, 262/4, 262/5, st. 49, st. 50, st. 146, 248,
251, 253/4, 255, 256, 257, 263, 264, 2164, 2256, 2263/5,
2263/18, 2263/19, 2263/20, 2693, 2694, 2698,
11/2 ostatní plocha o výměře 53 m2

 schvaluje snížení nejvyššího povoleného počtu žáků školní
družiny ze 75 na 60 a schvaluje zápis místa školní družiny
na adrese náměstí Republiky 154, Budišov nad Budišovkou

 schvaluje Smlouvu o výpůjčce od Hasičského záchranného
sboru Moravskoslezského kraje pro Město Budišov nad Budi-
šovkou prostřednictvím Jednotky SDH Budišov nad Budišov-
kou pro účely požární ochrany a integrovaného záchranného
systému dle přílohy a pověřuje starostu podpisem smlouvy,

 schvaluje Smlouvu o právu provést stavbu mezi městem
Budišov nad Budišovkou a Správou silnic Moravskoslez-
ského kraje a pověřuje starostu podpisem smlouvy,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 16 ve vý-
dajové části rozpočtu o částku 36 300,- Kč, a to:

o v příjmové části rozpočtu
6171-2111 – Příjmy z poskytovaných služeb a výrobků

+36 300,- Kč
o ve výdajové části rozpočtu

6409-5901- Nespecifi kované rezervy +36 000,- Kč
 schvaluje pronájem nebytových prostor – prodejny, na ná-

městí Republiky č. p. 660 v Budišově nad Budišovkou paní
S. J. Nájemní smlouva bude uzavřena od 1. 4. 2014 na dobu 
neurčitou.

STRATEGICKÝ ROZVOJOVÝ DOKUMENT MĚSTA 
BUDIŠOV NAD BUDIŠOVKOU 2014 – 2015

Zastupitelstvo města schválilo na svém lednovém zasedání
níže uvedený strategický rozvojový dokument města, který za-
hrnuje plánované investiční akce na 2 roky a možnosti získání
dotací pro jednotlivé akce. Tento plán akcí se bude pravidelně

doplňovat o nové záměry či upravovat dle skutečnosti. U někte-
rých projektů jsem aktualizoval text tam, kde se od ledna změ-
nil stav. Stále neznáme výsledek u většiny dotačních žádostí,
předpokládáme, že na konci dubna už budeme vědět více.
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Ing. Patrik Schramm, místostarosta města
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 syntetické barvy, laky, ředidla 
postřiky, mořidla

 vyjeté motorové a převodové oleje

staré nátěrové hmoty
odpadní dehtová lepenka
 odpadní kyseliny, louhy  

 olejové fi ltry
 akumulátory s elektrolytem
 baterie, autobaterie

Místo Čas

Guntramovice Horní Guntramovice – 
autobusová zastávka 08:30 – 08:40

Dolní Guntramovice – 
autobusová zastávka 08:45 – 08:55

Budišov nad
Budišovkou

Autobusová zastávka u 
rybníka (Berounská ul.) 09:00 – 09:10

Berounská 
(Autoservis p. Horník) 09:15 – 9:25

Sídliště (715) 09:30 – 09:40

Dukelská (pálenice) 09:45 – 9:55

Dukelská
(hasičská zbrojnice) 10:00 – 10:10

Dukelská (hospůdka
p.Wícha) 10:15 - 10:25

Místo Čas

ČSA (681,682) 10:30 – 10:40

Sokolovna 10:45 – 10:50

Partyzánská (MěÚ) 10:55 – 11:05

Ulice Generála Svobody
(ČOV) 11:10 – 11:20

Parkoviště Generála
Svobody 11:25 – 11:35

Staré 
Oldřůvky

U Zempolu 11:45 – 11:55

Točna autobusu 12:00 – 12:10

Podlesí U hospody 12:25 – 12:40

Dne 12. dubna 2014 proběhne mobilní svoz nebezpečného odpadu dle níže uvedeného harmonogramu.

Občané města mohou bezplatně odevzdat následující druhy nebezpečných odpadůp ý p : 

Svoz nebezpečného odpadu

Místo přistavení Datum
přistavení

Datum 
odvozu

Budišov nad
Budišovkou
- Sběrna 
 druhotných
 surovin

duben - listopad

Dolní Guntramovice
- Autobusová
 zastávka
- U školy

Horní 
Guntramovice
- Autobusová  
 zastávka

23. 5. 2014 25. 5. 2014

Místo přistavení Datum 
přistavení

Datum
odvozu

Staré Oldřůvky

- U Zempolu
- U hospody
- Točna
   autobusu

30. 5. 2014 1. 6. 2014

Podlesí

- U Indráků
- U hospody
- Chatoviště
   (horní část)

6. 6. 2014 8. 6. 2014

Přistavení kontejnerů na velkoobjemový odpad

Velkoobjemový odpad:j ý p - starý nábytek
- koberce
- matrace

- umyvadla
- toalety
- kuchyňské linky

Úřední hodiny Městského úřadu Budišov nad Budišovkou
Pondělí a středa - úřední hodiny 8,00 - 11,30 h. 12,00 - 17,00 hod.

V neúředních dnech v úterý, čtvrtek 7,30 - 11,30 h., 12,00 - 14,30 a v pátek 7,30 - 11,30 h., 12,00 -13,30 h. je možné vyřídit 
všechny záležitosti jako v úředních dnech, pokud je přítomen příslušný pracovník, nebo ten, který jej zastupuje.
V neúřední dny nemusí být pracovníci přítomni z důvodu školení,  vyřizování dotací a úředních záležitostí apod.



Jak jste již zaznamenali v minulém vydání Budišovského zpra-
vodaje, došlo ke změně v organizační struktuře původní pří-
spěvkové organizace města, kdy se z této původní organizace
„Správa lesů a technické služby, p. o.“ v pololetí roku 2013
vyčlenila společnost spravující pouze lesní majetky města
s názvem „Lesy Budišov nad Budišovkou, s. r. o.“.  Zbylá část 
původní příspěvkové organizace pracovala dále pod názvem
Správa lesů a technické služby města Budišov nad Budišov-
kou, příspěvková organizace až do konce loňského roku.
Vzhledem k zaměření realizovaných činností a změně organi-
zační struktury společnosti byla pak tato část původní organi-
zace přejmenována na „Technické služby města Budišov nad 
Budišovkou, příspěvková organizace“, a to k datu 1. 1. 2014.
V zájmu zpřehlednění byla celá účetní agenda organizace pře-
vedena pod ekonomický odbor města, který ve spolupráci s au-
ditorskou fi rmou zajišťuje její vedení dle aktuálních právních
norem.
Převážnou náplní práce organizace je činnost pro svého zřizo-
vatele, kterým je Město Budišov nad Budišovkou. Zaměstnan-
ci této organizace hlavně realizují plnění požadavků ze strany
orgánů města v oblasti péče o bytový fond města, veřejnou
městskou zeleň včetně hřbitovů, údržby a oprav místních ko-
munikací a veřejných prostranství. Mají svěřena městská za-
řízení jako je kemp, restaurace ve Starých Oldřůvkách a v ne-
poslední řadě i provoz pěstitelské pálenice. Podstatnou částí
práce této organizace je zajišťování bezproblémového chodu
odpadového hospodářství ve městě i jemu přilehlých obcích.
Pro maximální využití zaměstnanců technických služeb byla
v její činnosti ponechána i produkce lesní štěpky, kterou rea-
lizuje v návaznosti na produkci těžebních zbytků, jež zákoni-
tě vznikají z realizovaných výchovných či nahodilých těžeb
v „městských lesích“. 
Za krátkou dobu mého působení v této organizaci jsem měl
možnost poznat jen velmi malou část spektra problémů, které
chod takové organizace představuje. Vzhledem k velmi mírné-
mu průběhu letošního zimního období jsme nebyli vystaveni
velkým náporům sněhu, které by prověřily připravenost lidí
i techniky na náročné zimní období. Naopak nám příznivé po-
časí umožnilo realizovat, v nezvykle brzkém čase, práce, které
by se za normálních okolností prováděly o měsíc či dva poz-

ději. Nikoliv nepodstatným faktem je pak úspora nákladů, kte-
ré nebylo nutno vynaložit na zajištění schůdnosti či sjízdnosti 
místních komunikací, ať již ve městě či přilehlých obcích.
Tyto a nejen tyto okolnosti nám tak umožnily začít realizovat 
stavbu zpevněných stání pro kontejnery na tříděný a komu-
nální odpad. Smyslem těchto stání je zkulturnění míst v okolí 
našich obydlí, určených pro tato zařízení a podstatné zlepše-
ní manipulace s naplněnými nádobami.  Je nutno si přiznat,
že původní zařízení – plechové boxy pro výsypné nádoby již
neslouží svému původnímu účelu a jejich technický stav není
nijak okouzlující. Proto bude postupně ve městě i přilehlých 
obcích postaveno na 30 nových zpevněných míst pro umístění 
kontejnerů. Staré, vysloužilé, nevzhledné boxy budou odstra-
něny a jejich bývalá stanoviště pak upravena tak, aby esteticky
nerušila okolní prostředí. Přiznejme si, že odpadové hospodář-
ství v našem městě doznalo v poslední době značného zkvalit-
nění, které je navíc podtrženo i fi nančním efektem, který nám
poskytují fi rmy, jež od města odebírají občany vytříděný od-
pad. Nicméně stále je co zlepšovat.
Nedá mi, abych zde nezmínil jen krátké postřehy z problema-
tiky odpadového hospodářství. V průběhu topné sezony, kdy
probíhá intenzivní svoz výsypných nádob komunálního odpa-
du, ve kterých byl i popel z domácích topenišť, bohužel někteří
občané města podceňují riziko, které představuje vysypání ješ-
tě žhavého popela do výsypné nádoby a její následné vysypání
do sběrného vozidla. Jen díky obezřetnosti obsluhy sběrného 
vozu nedošlo ke zničení sběrného vozidla jeho shořením. Je 
smutné, když takto žhavý popel je navíc ve výsypné nádobě 
důmyslně maskován. 
Dalším neméně zajímavým momentem je skutečnost, že ně-
které výsypné nádoby již nedokáží plnit svůj účel. Nemají totiž 
podstatnou část své spodní částí. Obsluha sběrného vozu pak 
stojí před složitým problémem, jak přemístit obsah takové ná-
doby do sběrného vozu a vyhnout se výtkám majitelů nádob,
že obsah nádoby nebyl vysypán do vozidla, nýbrž vedle. Chtěl 
bych touto cestou požádat spoluobčany o kontrolu svých vý-
sypných nádob a jejich případnou opravu či výměnu. Náprava
stavu povede jistě k oboustrannému prospěchu. 
S příchodem jara nadchází období úklidu komunikací a veřej-
ných prostranství v obcích i městě. V letošním roce jsou úkli-
dové kapacity posíleny o nový samosběrný zametací vůz. Po
vyškolení obsluhy a nastavení všech prvků stroje, které mají
vliv na kvalitu zametání, vyrazil nový stroj do ulic. Nástup jar-
ního počasí byl však natolik rychlý, že v úvodu vůz nestačil 
pokrýt celou síť ulic, a bylo nutno využít i úklid zaměstnanci
technických služeb. Počáteční nápor úklidových prací se poda-
řilo zvládnout a dnes již nový zametací vůz brázdí ulice města
a obcí s pravidelností nastavenou provozním řádem. Doufej-
me, že jediným problémem ve využití tohoto nového stroje 
budou jen zaparkovaná vozidla řidičů, kteří nerespektovali 
upozornění o chystaném úklidu prostranství.
Jarní období představuje další etapu v průběhu zajišťování
bezproblémového chodu údržby veřejných prostranství měs-
ta. V následujícím období je před námi znovuobnovení svozu
bioodpadu, který započne dnem 31. 3. 2014. S příchodem jara 
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Technické služby města Budišov nad Budišovkou, 
příspěvková organizace

TECHNICKÉ SLUŽBY



Koncem února 2014 byl v základní škole ukončen dvouletý
projekt EU peníze školám, fi nancovaný z peněz EU a nazvaný
Šablony.
Z prostředků projektu jsme v první fázi ve škole vybudovali
další počítačovou učebnu a ve fázi druhé, závěrečné, jsme vy-
bavili jazykovou laboratoř, která slouží k výuce cizích jazyků
angličtiny a němčiny. Nový výukový systém je propojen s in-
teraktivní tabulí a k výuce je možné využít interaktivní učeb-
nice nebo digitální učební materiály, dostupné internetové ma-
teriály lze použít i k poslechu. Hlavním přínosem pro žáky je
seznamování se s cizím jazykem ve zvukové podobě a rozvoj
jejich řečových dovedností při práci s výukovými materiály.
A jak jazykový laboratorní systém MERCURIUS 21 funguje?
Lze pracovat s celou třídou, ve skupinkách nebo ve dvojicích.
Pomocí sluchátek žáci poslouchají nahrané rozhovory nebo 
texty, čtou nahlas, opakují nebo mezi sebou mluví a vše řídí

učitel, který prostřednictvím panelu ovládá tlačítka s funkcemi
a komunikuje s žáky přes mikrofon. Učitel může i zaznamená-
vat dialogy žáků a zpětně je přehrávat. 
I když jsou naše zkušenosti s jazykovou laboratoří zatím po-
měrně krátké a všechny jeho možnosti nebyly ještě vyzkou-

bude také ve městě provedeno dosazení městské zeleně, ať již 
na nová místa či jako náhrada jedinců dřevin, kteří se neujali 
z minulé výsadby. 
Jak jsem již v úvodu svého příspěvku zmínil, náplň práce or-
ganizace představuje nepřeberné spektrum činností, které mají 
především směřovat ke zkulturnění našeho životního prostředí, 
aby se nám v našem městě líbilo a aby se zde líbilo i jeho ná-
vštěvníkům. Vaše náměty, postřehy či připomínky k činnosti
organizace Technické služby města Budišov nad Budišovkou,

příspěvková organizace mohou být dalším impulsem ke zlep-
šení naší práce. Z tohoto důvodu jsme na internetových strán-
kách města přidali odkaz, pomocí kterého můžete reagovat 
na věci, které se Vám líbí, či naopak nelíbí. Co by bylo, dle
Vašeho názoru, dobré zlepšit.  Přivítáme Vaše náměty, co by
bylo dobré opravit či nově vybudovat. Samozřejmě je mož-
ný i osobní či telefonický kontakt, buď prostřednictvím pana
Bláhy, vedoucího provozu technických služeb, či mé osoby.

Ing. Pavel Brodský, ředitel příspěvkové organizace
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Jazyková laboratoř ve škole

2. 2. 2014 v 15.30 hod. - přijato oznámení o porušování vy-
hlášky města – zákaz hlučných činností ve dnech pracovního
klidu – řezání dřeva motorovou pilou na dvoře bytového domu.
Výjezd na místo, jednání s pachateli přestupku. Tito v činnosti
dále nepokračovali.
3. 2. 2014 v 18.00 hod. - zákrok v domě na ulici Partyzánské – 
spor o dítě. Spolupráce s hlídkou PČR a pracovnicí MěÚ Vítkov.
7. 2. 2014 v 8.00 hod. - řešení oznámení – odstavené, viditelně
nepojízdné vozidlo v těsné blízkosti
čerpací stanice na Dukelské ulici. Vozi-
dlo tvořilo překážku silničního provo-
zu. Zjištění majitele vozidla, zajištění
odstranění vozidla z uvedeného místa.
9. 2. 2014 v 16.30 hod. - přijetí ozná-
mení – žena odmítá vrátit stolní počítač
jeho původnímu majiteli. Hlídka vy-
zvala ženu, aby počítač vrátila majiteli.
Pokud se tak nestane, věc bude předána k projednání do KPPP.
15. 2. 2014 v 17.00 hod. - zaměstnanec fy Opavská lesní ozná-
mil, že při kontrole skládek dřeva v údolí Budišovky spatřil
skupinu osob. Tyto objížděly vozidlem lokalitu a nakládaly
odcizené dříví do dodávky. Výjezd na místo. Vozidlo se hlídce
nepodařilo nalézt.
22. 2. 2014 v 15.30 hod. - hlídka MP zadržela na základě ozná-

mení občana skupinu 3 osob při nelegální těžbě dřeva v prostoru
staré Dvorecké. Zajištění místa činu, přivolání hlídky PČR OO
Vítkov.
23. 2. 2014 v 16.30 hod. - přijato oznámení o vloupání do objek-
tu rekreační chaty v lokalitě Černá louka. Vyrozumění majitele
objektu, zajištění místa činu. Událost si převzala hlídka PČR OO
Vítkov. 
26. 2. 2014 v 7.00 hod. - majitel farmy v Guntramovicích ozná-
mil vloupání do jednoho z objektů. Zajištění místa činu, předání
poznatků k události zasahující hlídce PČR.
28. 2. 2014 v 19.20 hod. - prověření signálu zabezpečovacího
zařízení objektu v lokalitě Kružberské přehrady. Budova byla
již dne 26. 2. 2014 úmyslně poškozena neznámým pachatelem.
Kontrola objektu, vyrozumění majitele.
7. 3. 2014 v 16.45 hod. - přijato oznámení o úmyslném poško-
zení 2 náhrobků na hřbitově v Budišově. Šetřením události bylo
zjištěno, že náhrobky poškodil nezletilý chlapec.
9. 3. 2014 v 18.00 hod. - pracovník fy Vytep Uničov oznámil
poškození budovy plynové kotelny na sídlišti.
11. 3. 2014 v 11.45 hod. - řešení události – ujetí od dopravní ne-
hody. Vypátrání viníka události – předání pachatele hlídce PČR.
11. 3. 2014 v 15.30 hod. - výjezd složek IZS – požár louky
v Horních Guntramovicích.

Baroň Milan, vedoucí strážník MP

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE

ŠKOLSTVÍ
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Každé masopustní období je spjato s veselím a průvodem pest-
rých masek, a tak se i naše mateřská škola dne 26. 2. 2014 pro-

měnila v obrovský maškarní rej. Ve velké barevné promenádě
rozmanitých masek se představili např. princezny, supermani, 
čarodějové a spousta dalších nadpřirozených, zvířecích či po-
hádkových bytostí. 
Je třeba ocenit fantazii, snahu a především originalitu všech
rodičů, kteří masky pro své děti nejen vymysleli, ale i vlast-
noručně vyrobili. Jelikož byly všechny masky moc pěkné, ne-
bylo možné určit, která z nich je ta nejhezčí nebo nejvtipnější,
a pomyslnými vítězi se tak staly všechny děti, které se tohoto
karnevalu zúčastnily.
Během veselého dovádění, závodivých her a soutěží děti uká-
zaly své dovednosti a sportovního ducha, a po zásluze tak na
všechny čekala odměna v podobě plyšové hračky a sladkosti.
Všechny děti i zaměstnanci mateřské školy si toto masopustní
veselí velice užili a těší se opět na příští rok.

E. Kostecká, V. Kovaříková, učitelky MŠ

Ani se tomu nechce věřit. Ale šikovnost a talent některých
našich žáků (a v tomto případě žákyně) jsou opravdu velké.
Už v loňském roce Markéta Bařinková, tehdy ještě z 8. třídy,

uspěla v okresní soutěži O nejkrásnější poštovní známku, kte-
rou pořádá už několik let Obchodní akademie a Střední odbor-
ná škola logistická v Opavě. Markéta vloni získala krásné 2.
místo, byla oceněna diplomem, věcnou cenou a navíc skuteč-
ným památečním aršíkem známek s jejím návrhem. No, a aby
se to nepletlo, letos Markéta, už jako deváťačka, celou soutěž 
raději přímo vyhrála. Samozřejmě s jiným návrhem, ale stej-
ně krásným, jak uznala i porota. A situace se opakovala, opět 
diplom, tentokrát peněžitá odměna a krásný aršík pro vítězku.

A tak si ty 
krásné obrázky 
můžete pro-
hlédnout u nás 
ve škole, zdobí 
chodbu přímo 
u ředitelny. Asi 
nikoho nepře-
kvapí, že Mar-
kéta byla při-
ata na Střední 

školu designu 
a módy v Pro-
stějově, její 
výtvarný talent 
e nesporný. 

A my jí přeje-
me v dalším 
studiu hodně 
úspěchů a za 
reprezentac i 
školy velmi 
děkujeme.

Hana
Hladišová

Maškarní bál v mateřské škole

V soutěži O nejkrásnější poštovní známku
naše žákyně vítězí
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šeny, získali jsme již několik poznatků. Žáci reagují na tuto
formu výuky pozitivně. Jsou mnohem více zaměstnáni než
v běžné hodině. Musí více dávat pozor, nespoléhat se na sou-
seda a na to, až na ně dojde řada. Laboratoř jim navíc přináší

pocit bezpečí a soukromí, nestydí se před ostatními a hlavně se
nestydí mluvit. 
Doufejme jen, že jejich nadšení jen tak brzy neopadne.

J an Vondrouš, Alena Zeisbergerová
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Ve čtvrtek 20. 2. 2014 se děti v mateřské škole dočkaly pře-
kvapení. Dopoledne za nimi přijel s upraveným představením
Cirkus Pavliny. Předvedli dětem žonglování s různými před-
měty, drezúru dvou roztomilých pejsků, děti si mohly pohladit 
živou opičku Žofi nku. Zároveň zažily trochu strachu při čínské
balanci s mečem a sklem, ale také spoustu legrace a kouzel.
Menší, ale zajímavé cirkusové představení se všem velice lí-
bilo, byl to pro děti nezvyklý zážitek. A už teď se těšíme, až
k nám zase příště dorazí. Jana Jüstelová, učitelka MŠ

Kluk z plakátu je výtvorem malíře – otce Lukáše. Malíř nama-
loval kluka podle svého syna, a tak si byli oba podobní jako
vejce vejci. Kluk z plakátu patří mezi NEJ večerníčkové seriá-
ly a v mnohých z nás probouzí něžnou nostalgii. Možná právě
proto se divadelní kroužek při SVČ s názvem „Budivadlo“ pod “
vedením Bc. Josefa Poljaka a Hanky Bučkové rozhodl nacvičit 
divadelní hru právě o tomto rošťákovi.
11. března byly děti z MŠ pozvány na divadelní představení
„Kluka z plakátu“ do Kulturního domu. Divadlo děti doslova“
hltaly a s neuvěřením si herci svými skvělými výkony získa-
li hodinovou pozornost našich nejmenších. Všem doporučuji
zhlédnutí tohoto příběhu, poněvadž pokud vám nechybí špetka
humoru, nejednou se s chutí zasmějete.

Simona Novotná, ředitelka MŠ

Cirkusové vystoupení
v MŠ

Divadelní představení 
„Kluk z plakátu“

Návštěva dětí z mateřské 
školy v 1. třídě ZŠ

5

Předškolní děti z mateřské školy ze tříd „Čertíků, Broučků
a Včeliček“ šly k zápisu, který se konal 14. 2. 2014.
Každoročně proto navštěvujeme s dětmi 1. třídu ZŠ. Děti moh-
ly usednout do školních lavic. Prvňáčci nám předvedli, co se 
všechno naučili za půl roku ve škole. Přečetli nám pohádku, 
ukázali nám, jak umí počítat a psát, pracovat s interaktivní ta-
bulí, kterou si sami naše děti vyzkoušely. Moc je to bavilo.
Společně jsme si zazpívali písničky a přednesli básničky.
Děti z mateřské školy se těší, až půjdou po prázdninách do 1. tří-
dy ZŠ, kde se naučí nové věci a bez problémů dosáhnou mnoha
úspěchů v dalším vzdělávání. Paní učitelky z mateřské školy jim
drží palce. Marie Kadrnožková, učitelka MŠ

Není mnoho těch, kteří jsou ochotni fi nančně nebo materiálně
podpořit činnost mateřské školy. Jakékoliv takovéto podpory si
velmi vážíme.
24. března 2014 byl naší mateřské škole předán dar ve výši
20 000,- Kč od vedení fi rmy Linaset, a. s. a vedení Města
Budišov nad Budišovkou.
Chtěla bych jménem dětí a zaměstnanců mateřské školy říci:
„Mockrát děkujeme.“ Simona Novotná, ředitelka MŠ

Poděkování



Celý měsíc leden jsme marně čekali na vytoužený sníh, aby-
chom mohli dětem připravit projektový den: „Na návštěvě 
u tučňáků a ledních medvědů“.
Až koncem měsíce jsme se dočkali alespoň trochu sněhu. Ve
čtvrtek 30. ledna měly děti přijít převlečené za tučňáky nebo

lední medvídky. Opět nás překvapilo, že téměř všechny děti
přišly začarované do krásných masek nebo alespoň v bílém 
oblečení.
Ve třídě se pak přivítaly jako praví Eskymáci – dotyky nosem,
ochutnávaly pravou eskymáckou stravu – uzenou makrelu, sle-
dovaly společně pohádku na DVD o tučňácích – Pingu a zatan-
čily si tanec Pingvínek. Také nakreslily nebo vyrobily krásné
lední medvídky a tučňáky, kteří zdobí celou naši mateřskou
školu.
Venku pak na děti čekalo další překvapení: eskymácký lov ryb
a velryb na udice, skok do sněhové závěje z výšky, hod sněho-
vou koulí na cíl, stavba iglú a „psí“ spřežení, kdy děti závodily
v běhu s boby.
Na závěr jim veselý tučňák schoval někde do sněhu sladký po-
klad, který společně hledaly, našly a snědly.
Bylo to pěkné veselé dopoledne, moc se nám to líbilo, pěkně 
jsme si to užili. Velmi děkujeme všem rodičům za příjemnou
spolupráci a těšíme se na další školní akci.

P. Hasalová, učitelka MŠ

Aby se děti z mateřské školy seznámily se starými tradicemi
a obyčeji, přichystali jsme pro ně tzv. „Vynášení Morény“,
která symbolizuje konec zimy a vítání přicházejícího jara, a ve
čtvrtek 20. 3. 2014 proběhl v MŠ projektový den se stejným
názvem. 
Děti měly za úkol přinést větvičky, tzv. „létečka“, která
jsou poselstvím jara a nového života, a spolu s barevnými
mašličkami si jimi vyzdobily své třídy. Každé dítě si pak jako
symbol jara vyrobilo i svou květinovou čelenku.
Společně si potom ze starých hadříků, proutí, krepového 
papíru a jiných přírodních materiálů vytvořily Morénu, kterou
domalovaly a ozdobily tzv. vejdumky = vyfouklými vejci,
jež jsou symbolem prázdné formy života. Na školní zahradě 
každá třída u své Morény přivítala jaro básničkami, jarními
písničkami a hrami. Ve velkém průvodu jsme potom šli
všechny Morény zakopat a tímto rituálem jsme přivítali do
Budišova jaro přesně na první jarní den.

Evženie Kostecká, učitelka MŠ

Masopustní veselí dnešní děti už mnohdy
neznají. Co však znají dobře, je karneval,
kde dovádějí, tancují, soutěží o nejkrásněj-
ší masku. Lidovou tradici masopustu při-
pomněli nejen dětem, ale i jejich rodičům
a prarodičům děti z turistického kroužku
ve Svatoňovicích pod vedením paní Kvoč-
kové ve spolupráci s MŠ Svatoňovice. Prů-
vod masek, tancování s medvědem, zpěv,
výborné vdolečky a vše, co k masopustu
patří, to byl náš masopust! Poděkování
patří všem zúčastněným a věříme, že příští
rok se k nám přidá nejen více dětí, ale také
vás „dospěláků“. Bc. Zdeňka Sventková,

učitelka MŠ Svatoňovice

BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

16

Na návštěvě u tučňáků a ledních medvědů

Vynášení Morény

Masopustní veselí ve Svatoňovicích



Velké maškarní dovádění s piráty
Je sobota 22. 2. 2014, rodiče dolaďují kostýmy a děti se už
nemohou dočkat „svého“ maškarního bálu. Odpoledne ve

14.30 vše vypuklo v naprosto zaplněném velkém sále KD.
Nejprve přehlídka masek a hodnocení. Jako nejlepší maska
byla vyhlášena Maková panenka a spolu s ní bylo oceněno
dalších 9 masek. Piráti rozjeli program plný her, pohybu
a soutěží o ceny. Večer odcházeli domů spokojení malí i velcí
a akce se velmi líbila.

*
Připravujeme:

Velikonoční prázdniny v domečku
Čtvrtek 17. 4. 14 pobyt v Domečku 8-16 h

p y
Pátek 18. 4. 14 pobyt v Domečku  8-14 h

*

Budišovský Kapřík jaro 2014
Rádi bychom Vás pozvali v neděli 18. 5. 2014 na již 2. ročník 
soutěže Budišovský Kapřík.
Soutěž je pro děti do 15 let, pro rybáře i nerybáře. Možnost 
zapůjčení vybavení. S menšími dětmi musí přijít doprovod 
(vyprošťování háčků z okolí, manipulace s udicí). Sraz je
v 8.30 na rybníku v Budišově. Vyhodnocení a ceny pro nejlepší
rybáře. Odměny pro všechny účastníky.  Marie Tošovská

Dětský domov využil nabídky Klubu rodičů a zúčastnil se spo-
lečně s ostatními dětmi ze základní školy nezapomenutelné vý-
pravy za zvířátky na Francův dvůr do Klokočova. Děti si moh-
ly vyzkoušet, jaké je to projet se na jezdeckém koni, seznámit 
se se zajímavostmi o jejich chovu. Mohly pozorovat a pohladit 
si nejen domácí zvířata, ale také třeba pštrosa. Díky projížďce 
na koňské bryčce si děti uvědomovaly, v jak krásné krajině
žijí. Víte například, že z jednoho místa na kopci jde vidět i náš
budišovský kostel? Díky takovým to výletům a předávání in-
formací dětem formou zajímavého vyprávění o našem okolí
a o zvířatech, které tu s nimi žijí, jsou zase o něco bohatší.
Za nápad uspořádat tento výlet, za možnost zúčastnit se jej 
i s těmi našimi nejmenšími a v neposlední řadě za skvělou ná-
ladu po celou výpravu p atří velký dík členům Klubu rodičů.
I jejich zásluhou se dětem výlet moc líbil.

Miroslav Týn, pedagogický pracovník DD

V sobotu 8. března jsme se s dět-
mi vydali na maškarní bál pro děti
z dětských domovů a nejen pro ně
do Hranic na Moravě. Po příjezdu
na nás čekal už sál plný dětí, sou-
těže o sladké ceny, diskotéka, ob-
čerstvení, tombola a hlavně soutěž
o nejhezčí masku. V této soutěži
získala naše Marianka cenu po-
roty za nejhezčí masku a taky
I. vicemiss… Takže veliká spoko-
jenost nejen Marianky, ale i všech
ostatních dětí, které si toto odpole-
dne náramně užily a určitě se těší
na příští rok. Jindřich Bláha, 

pedagogický pracovník DD

BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

17

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU

Plnění dětských snů

Maškarní bál pro děti v Hranicích na Moravě



Baby club provozuje Středisko volného času s menší přestávkou
již delší dobu. V současnosti každou středu od 9 do 11 hodin
pro rodiče i prarodiče s dětmi ve věku od 10 měsíců do 3 let.
Od 2. dubna se Baby club přesouvá do klubu Šatlava v kul-
turním domě. Nové prostory, nové zajímavé hračky a nově
vytvořený program má u dětí za úkol posílit osobní psychomo-
torický rozvoj a kontakt s vrstevníky. Program je sestaven pro
děti nenásilně, kdy si spontánně s ostatními hrají a zapojují se
s nadšením do kolektivu. Poté pohybovými básničkami a pís-
ničkami rozvíjejí paměť, řeč, motoriku i rytmické schopnosti. 
Nově je také jednou měsíčně připraven host z řad dětských
lékařů, psychologů, nutričních terapeutů, apod. Přednášky jsou
samozřejmě přístupné také pro nastávající maminky.
Snažíme se o pohodovou atmosféru, kdy si rodiče i prarodiče
mohou dát při volné hře dětí občerstvení, popovídat si s ostat-
ními a často se oprostit od stereotypu.

Aktuální informace na vývěskách SVČ a nově také na face-
booku BABYKLUB BUDIŠOV.

Mgr.  Iveta Stojanová, SVČ
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Jsme velmi rádi, že Klub Šatlava se už jistě stává součástí kul-
tury v Budišově. Možná proto, že je jeho program velmi pest-
rý, a není tudíž pouze pro vyhraněnou cílovou skupinu. S veli-
ce příznivým ohlasem se setkávají fi lmové večery i dětská od-
polední kina, ale i koncerty (nádhernou atmosféru měl koncert 
Romana Dragouna a pozadu samozřejmě nezůstal ani Jaroslav
Samson Lenk, výborní Bluesquare, nebo „místní“ Desperado

atd.). Unikátní je i variabilita prostoru např. pro komorní pořa-
dy typu Šatlakřeslo (úžasná byla návštěva paní Květy Fialové).
Mezi návštěvníky se čím dál více objevují hosté z Vítkova, Oder,
ale už k nám zavítali i lidé z větších vzdáleností (např. Frýdek 
-Místek nebo Třinec) a jsou to vždy ti, kteří mají zájem o vy-
stoupení svého oblíbeného umělce a kterým nevadí vážit cestu.
Program na měsíce duben a květen najdete na stránkách tohoto

Zpravodaje a budeme se těšit, pokud 
si některý z našich pořadů vyberete.
Naprostou hudební „lahůdkou“
bude zcela jistě vystoupení Honzy
Ponocného, alias Circusu Ponorka,
kterým se první sezóna Šatlavy uza-
vře, a s dalšími programy se na vás
budeme těšit zase od října.

Josef Poljak

Moták ze Šatlavy…

Baby Club se stěhuje do nových prostor

Letní tábory 2014
Ač se to nezdá, příprava letošních letních táborů už je v plném
proudu. Letos nás čeká celkem pět prázdninových pobytů,
přičemž dva jsou v naší režii (Kamenka a Krásná) a další tři
tábory připravujeme v rámci projektu Česko-Polské prázdniny
díky tomu, že jsme byli úspěšní s žádostí o dotaci z Fondu
mikroprojektů Euroregionu Silesia. Na těchto táborech se tedy
potkají naše děti také se svými vrstevníky z Polska, což bude
určitě výbornou zkušeností a zpestřením. Tradiční rybářský
tábor proběhne v Polsku u Glebinovského jezera (Nysa), a naši
mladí rybáři si budou moci vyzkoušet své schopnosti například 
i při lovu z lodi. Celé okolí jezera je velice krásné a rovněž
zázemí pro ubytování i stravování je naprosto vyhovující.
Sportovní tábor se uskuteční v areálu Smilovice u Frýdku - Místku,
a také zde jsou podmínky pro trénování a sportovní vyžití více než
vyhovující (krytá hala, travnatá hřiště, kurty, bowling, atd…).
Ti co touží po dobrodružství a troše adrenalinu, se potkají
na Žďárském potoku u Rýmařova v rámci třetího česko-
polského tábora. Tady se budou dokonce ti starší účastníci
učit instruktorskému „řemeslu“ a vyzkouší si i řadu nových
a netradičních aktivit.
Věříme, že naše letošní letní nabídka je velmi pestrá a každý
zájemce o prázdninový pobyt si vybere.

Pojďte s námi do minulosti
V rámci Otevírání turistické sezóny jsme ve spolupráci
s Opavským Slezskem připravili unikátní výlet časem.
V sobotu 3. května se s námi můžete vydat po stopách horníků
z předminulého století a dokonce se s nimi setkat. Na dole
V Zátočině budeme mít možnost sledovat těžbu i zpracování
břidlice a to tak, jak tomu kdysi doopravdy bylo. Dokonce
bude k dispozici i dobová „hornická“ svačinka. Na místě se
pak dozvíme informace o těžbě nejen břidlice, ale i olověných
a stříbrných rud na Budišovsku. Jelikož je prostor tohoto dolu
ve vojenském pásmu, je nutno, aby se případní zájemci vydali 
pouze v rámci organizovaného výletu, jinak to není možné.
Takže pokud budete mít chuť, startujeme ve 12.30 u Muzea
Břidlice.
V předvečer této akce se odehraje rovněž velmi zajímavý
happening, a tím je křest speciální nové gramofonové desky
s názvem Zpívající břidlice, pro kterou složili a nahráli svá díla
renomovaní umělci jako např. skupina Květy, V. Václavek,
Roman Dragoun, TySyčáci, Minach, Mucha, Zdeněk Král…
Za kmotry půjde kapela Květy, která tento večer „ovlaží“
svým jedinečným koncertem. Takže pokud máte zájem být 
u toho, v pátek 2. května od 20.00 v autokempu!

Josef Poljak



Děkuji OS „Za Budišov!“, jehož členové připravili ve spolupráci
s dětmi pod vedením paní učitelky Ivety Panáčkové masopustní
průvod a veselici na nádvoří Domova Letokruhy. Masky
v čele s kominíkem a medvědem přinesli hospodyni domova
masopustní věnec a předvedly své pásmo písní a říkadel. Pozadu
nezůstali ani naši zaměstnanci, kteří také v maskách nachystali
bohaté občerstvení. Společně jsme si tak připomenuli české
tradice, zatančili, zazpívali a prožili vydařené odpoledne. Děkuji
všem zúčastněným nejen jménem svým, ale také jménem všech
spokojených uživatelů. 

Mgr. Kamila Molková, ředitelka Domova Letokruhy
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Od roku 2011 pracujeme s konceptem ba-
zální stimulace. Jedná se o ošetřovatelské
postupy podporující zachovalé schopnos-
ti seniorů v oblasti hybnosti, sebeobsluhy
a vnímání. Předpokladem je také práce
s biografi í (historií) uživatele a integrace
jeho příbuzných do ošetřovatelského pro-
cesu. Prvky konceptu jsou u nás v domo-
vě aktivně aplikovány do péče s prokaza-
telnými a pozitivními úspěchy.
V souvislosti s kontrolou kvality posky-
tování této specializované péče proběh-
la v lednu 2014 supervize pod vedením

PhDr. Karolíny Friedlové. Její náplní bylo
kromě analýzy a korekce implementace
konceptu v praxi i seznámení s novými po-
stupy a výsledky nejrůznějších výzkumů,
poskytnutí seberefl exe, podpora a motiva-
ce zaměstnanců.
Na základě úspěšného splnění požadav-
ků a kvalitativních kritérií naše organiza-
ce získala certifi kát „Pracoviště Bazální
stimulace“. Kvalita poskytované péče
tak získala ofi ciální formát.
A to je pro nás veliký úspěch…

Mgr. Kamila Molková, ředitelka

Organizace již několik let spolupracuje s dobrovolníky.
Dobrovolníci z Vítkova u nás zajišťují canisterapii, dochází do
zařízení co 14 dnů. Dvě dobrovolnické smlouvy máme uzavřeny
s dobrovolnicí z Budišova nad Budišovkou, která uživatelům čte
povídky jednou týdně a s dobrovolnicí z Podlesí, která dochází
nepravidelně za určenou uživatelkou si popovídat individuálně
na pokoj. Další dobrovolnickou smlouvu máme uzavřenou
s dobrovolníkem z Budišova nad Budišovkou, který nám co 14
dnů zajišťuje hudební doprovod na klávesy pro pěvecký sbor 
Domova Letokruhy. Práci vykonávají zdarma a patří jim velký dík.
Našim cílem je do volnočasové činnosti zapojit i další osoby
– dobrovolníky, kteří naplní všední dny našich uživatelů,
a přispějí tak ke zkvalitnění poskytovaných služeb. Náplní
dobrovolnické činnosti je např. trávení volného času 
s uživateli domova formou povídání či naslouchání, poskytnutí
společnosti pouhou přítomností, doprovázení na nákupy, 
procházky, hřbitov, či četba z knih a časopisů.
Dobrovolnictví je určité umění pomáhat druhým, potřebným.
Dobrovolníkem se může stát v podstatě kdokoli, protože
každý z nás umí něco, co může poskytnout druhým. Principem
práce dobrovolníků je, že nabízejí svůj čas, zkušenosti, energii 
a zájem bez nároku na odměnu. Pracují jen tolik, kolik mohou
a chtějí, tak, aby jim práce přinášela radost a uspokojení. Pokud 
se najdou lidé, kteří mají chuť a sílu pomoci druhým, v mnoha
případech i sobě, ráda je přivítám u nás v domově.

Mgr. Kamila Molková, ředitelka

Domov Letokruhy se stal
certifi kovaným pracovištěm

Bazální stimulace

Dobrovolnická činnost 
v Domově Letokruhy

Poděkování

ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ, SPORT

Ve čtvrtek 27. února se členové OS Za Budišov!, pracovníci
a přátelé Domova Letokruhy a zejména pak pěvecký soubor ZŠ
pod vedením paní učitelky Panáčkové rozhodli uspořádat maso-
pustní průvod naším městem.
Průvod masek navštívil radnici, prošel náměstím Republiky

a navštívil Domov Letokruhy. Na všech třech svých zastave-
ních uvedl společné pásmo říkadel a písniček, které se vztahují
k tomuto období,  předal vedení města a Domova Letokruhy
nazdobené masopustní vrkoče. Celou cestu je doprovázel vy-
nikající harmonikář pan Michal Hutník z Opavy.  Svým boha-

Budišovský masopust



V neděli 9. 3. uspořádal klub rodičů výšlap do Klokočova na
Františkův dvůr. Ráno v 9.30 jsme odfrčeli naším rychlovlakem
do Vítkova a odtud pak pěkně po svých až nahoru do
Klokočova. Počasí nám přálo, slunce krásně svítilo, takže
nám cesta ubíhala v pohodě. Asi po hodinové procházce jsme
dorazili na Františkův dvůr. Naše exkurze po tomto malebném
kopečku začala u paní Kalinové, která pro nás připravila teplý
čaj na zahřátí. Po občerstvení už jsme obdivovali její chov
pštrosů  a musím říci, že to jsou opravdu velicí ptáci. Když
jsme se na ty exotické velikány dost vynadívali, pokračovali
jsme ke koním. V areálu Františkův dvůr už na nás čekali
připraveni dva koně a jeden konibus. Všichni jsme se vystřídali
jak v sedle, tak na voze a byl to super zážitek. Pak následovala
exkurze po areálu s odborným  výkladem. Vidět jsme mohli
nejen nádherné koně a hříběcí školku, ale i ovce s jehňátky
či krávy s telátky. Naši návštěvu na Františkově dvoře jsme
ukončili opečením klobásek a pak už nás čekal přesun zpět 
na vlakové nádraží do Vítkova. A jelikož to bylo z kopce,
zvládli přesun všichni bez problémů. Klobouk dolů před těmi
nejmenšími! Cesta vlakem zpátky do Budišova už proběhla
rychle a v klidu (únava zapracovala). Na nádraží jsme se
rozloučili a hurá domů. Výlet se i díky super počasí vydařil

a my jsme viděli zase jeden pěkný kout našeho kraje. Chtěl
bych poděkovat paní Lence Kalinové za pomoc při přípravě 
občerstvení a táboráku.
Těšíme se na Vás na dalších akcích pořádaných Klubem 
rodičů.   Za KRPŠ Roman Pecník
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Prosluněný nedělní výlet na farmu

tým lidovým repertoárem „donutil“ zpívat i všechny přihlíže-
jící. Zaměstnanci Domova Letokruhy pak stylovým občerstve-
ním - přičemž nechyběly ani tradiční masopustní koblihy - ještě

více umocnili veselou atmosféru tohoto dne svým klientům,
vystupujícím, ale i mnoha budišovským občanům, kteří průvod 
masek doprovodili až do Letokruhů. Helena Malušová



Začátkem února k nám už podruhé přijeli kamarádi z Mošnova.
Přivezli si mladého začínajícího fi guranta Tomáše, který po-
třebuje nasbírat zkušenosti. To se nejlépe daří pod dohledem
fi guranta Karla už zkušeného a toho zase máme my. A tak se
Tomáš řádně zahřál a Karel radil a radil… Figuranti z nebe
nepadají a který klub má vlastního a hlavně ochotného, může
mluvit o štěstí. Pokud se jich na tréninku sejde dokonce víc, je
to velká výhra. Psi a hlavně psovodi si vyzkoušejí práci někoho
jiného, a když pak přijdou do cizího prostředí na zkoušky či
závody, nejsou tolik překvapeni a podle toho vypadá i výsle-
dek. Už se těšíme, až návštěvu oplatíme. Musíme jen počkat, 
až naše obranářské feny odstaví svá štěňata a můžeme vyrazit.
Myslím, že i psí holky by si už rády do někoho kously.

Mgr. Lenka Galová

V pátek 14. 3. 2014 jsme uspořádali v místním Kulturním
domě již 7. reprezentační ples místního sdružení ODS.
Hlavním hostem večera byl italský zpěvák David Matiolli.
K tanci a poslechu hrála již tradičně skupina ZK BAND v čele
se Zdeňkem Krásným, kterého výborně doplňovali mladí talen-
tovaní hudebníci Vojta Michalíček a nově Nikol Martincová.
Vyvrcholením večera bylo losování bohaté tomboly, kde hlavní
cenou byl zájezd dle vlastního výběru v hodnotě 15 000,- Kč,
který věnovalo místní sdružení ODS. I ostatní ceny v hlavním

losování byly hodnotné a tímto bych chtěl poděkovat všem
sponzorům za dary do tomboly. Jmenovitě pak těm dlouho-
letým podporovatelům a příznivcům, kterými jsou: manželé
Balajovi, pan Tomáš Hrčka, manželé Pírkovi, inSPORTLine
Lenka Sonnková a Roman Košťál, paní Marie Schrammová,
pan Roman Skácel, restaurace U Obucha, paní Jarmila Siaží-
ková a Kamila Kohoutková, manželé Ščurkovi a Duškovi, fi r-
ma AMARO autodíly. Dík patří také vám návštěvníkům plesu
za to, že nám zachováváte přízeň, a samozřejmě také všem po-
řadatelům a dobrovolníkům, kteří pomáhali s přípravou plesu.
Termín příštího plesu ještě není znám. Je na čase ples něčím
oživit, sedmkrát vystoupil na našem plese nějaký známý in-
terpret, ovšem s postupem času je stále těžší sehnat nějakého
populárního hosta za rozumné peníze, proto mírně pozmění-
me formát plesu. Dobré jídlo, víno a bohatá tombola však jistě
zůstanou.
Výtěžek z plesu bude, tak jako vždy, použit na dětský den, kte-
rý se letos uskuteční v sobotu 31. 5. 2014 v místním autokem-
pu. Dětský den budeme pořádat ve spolupráci se Střediskem
volného času. Pro děti připravujeme: bungee trampolínu 4v1,
skákací skluzavku, skákací hrad, minimotorky pro děti, cuk-
rovou vatu, bohatou tombolu, výstavu Tonda obal na cestách,
kolo štěstí, projížďky na koních, soutěže pro děti, malování na
obličej a nafukování balónků. Všechny děti i s rodiči srdečně
zvou pořadatelé z místního sdružení ODS.

Patrik Schramm, předseda MS ODS

Mírná zima dopřála svezení na motorce i v prvních měsících
nového roku. Byla také ukončena fyzická zimní příprava a vše
se připravuje na první závody.
Na trati v Liščí kotlině jsme mohli sledovat 15. 2. 2014 celé
slunečné odpoledne terénní vložku mezinárodního OFROU-
DU, která byla připravena na naší trati. 50 různých značek 
terénních automobilů se snažilo absolvovat na čas část moto-
krosové tratě. Ne všem se to podařilo zvládnout, a tak poslední
závodníci odjížděli již za tmy do cíle závodu, který byl na sed-
le u Kružberské přehrady. Tento závod se jede v tomto regionu

jen jednou za rok, a tak je o něj obrovský zájem mezi jezdci.
Při slavnostním vyhlášení byl hodnocen klub AMK Budišov 

nad Budišovkou jako nejlepší 
z hlediska přípravy a organizace. 
Bylo se opravdu na co dívat.
Video ze závodu najdete na: 
http://youtu.be/zR2qCz5cYWMp y q
Kalendáře na 2014 jsou již uza-
vřeny. AMK pořádá první enduro 
12. – 14. 4. 2014.
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Byla u nás návštěva

VII. PLES ODS v Budišově nad Budišovkou

AMK Budišov nad Budišovkou:
motokrosová sezóna 2014 je zahájena



Vážení příznivci kopané, přiblížil se nám začátek jarní sezóny, 
a tak Vám přinášíme rozpis utkání našich jednotlivých druž-
stev.  Co se týče přípravy na jarní část sezóny, tak „A“ muž-

stvo sehrálo celkem 4 přípravné zápasy.  Postupně prohrálo 4:0
v Litultovicích, 3:1 v Odrách, 4:0 s Jeseníkem n. O. a poslední
v Klimkovicích 4:3. Předseda TJ Spartak Bc. Libor Fluss

Na tento termín se musí vše připravit. Víťa Pražák 
ml. již postupně upravuje trať, tak aby se vše stihlo.
Motokrosoví jezdci AMK Budišov nad Budišovkou
Zdeněk Foltýn a Erik Švidra jsou také v plné přípra-
vě na novou sezónu. Po kryté hale v Mohelnici často
využívají upravené tratě v Zábřehu u Horního Be-
nešova a také ostatních tratí v okolí. Erik absolvuje
21. - 22. 3. 2014 týmové dvoudenní soustředění na
jižní Moravě pod vedením Honzy Brabce. První zá-
vody nás čekají 6. 4. 2014 v Dubňanech a pokračují
seriálem Moravy, České republiky a Evropy. Drží-
me klukům palce, aby jim ta letošní sezóna vyšla
co nejlépe. Také endurářům přejeme pěkné výsledky
a dobrý terén. Za AMK Milan Švidra
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TJ Spartak



Takovou zimu lyžaři nepa-
matují. Ski areál v Horních
Guntramovicích byl celou
zimu uzavřen. Ani jeden
den se nejelo. Oddíl připra-
vil areál na jedničku. Byla
vyměněna porouchaná pře-
vodovka, připraveny nové
stojany na lyže včetně servisního nářadí pro lyžaře. Připravena
byla také běžecká trať, domluveny vstupy na pozemky sou-
kromníků, vyřízené dotace, které se musí vrátit. Navíc byly
instalovány GPS na technologii. Vše muselo být pořízeno, ale
nebylo využito. Kdo si chtěl zalyžovat, musel za sněhem dojíž-
dět. Snad ta příští zima bude opravdová. Milan Švidra

 Letos, stejně jako 14 let předtím, bude opět předposlední sobotu
v červnu (21. 6.) prodlužována Cesta česko-německého poro-
zumění. Možná je dobré připomenout si myšlenku, proč tato
iniciativa vznikla:
Před vstupem České republiky do Evropské unie vznikalo mno-
ho zajímavých aktivit a podnětů, které se snažily přiblížit smýš-
lení jednotlivých národů. V případě naší země pak jde - vzhle-
dem k výše zmíněné akci - o společnou historii s německým
národem, kdy v obou případech došlo v rámci vývoje k velkým
křivdám. Těmi největšími, a historicky asi nejmladšími, byly
bezesporu zábor Sudet po Mnichovské dohodě v roce 1938
a dále pak odsun německého obyvatelstva v letech 1945-1946.
A právě sem mířila myšlenka smíru, myšlenka společné bu-
doucnosti bez skrupulí, bez předhazování si vzájemné viny,
myšlenka společné cesty, kterou by se měly národy ubírat.

Cesta česko-německého porozumění pak vznikla na místě his-
torickém, tam, kde tlela těla vojáků rakouských a pruských ar-
mád z roku 1758, na místě, kde je vztyčen kříž označující místo
masového hrobu. Ano, byly to tehdy rakouské a pruské (potaž-
mo německé) armády, ale určitě se mezi nimi nacházelo také
velké množství vojáků českých, slovenských či jiných národů.
Až - bohužel - ve smrti si tak tito muži byli rovni a paradoxně
začali svou společnou a poslední pouť.
V roce 1999 se podařilo těm, kteří se nebáli dívat do minu-
losti, dát konkrétní podobu společné budoucnosti ve sjed-
nocené Evropě. Díky iniciátorům, kterými byl mj. František 
Vrchovecký, Stanislav Navrátil, Petr Zahnaš či pan Petr Andrle,
a díky podpoře dalších organizací, přátel z Německa i jiných
zemí se podařilo konkretizovat myšlenku společné budoucnos-
ti, kterou symbolizuje kladení desek ze slezské žuly s citátem,
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Nad lyžaři zvítězilo p očasí

Tradice prodlužování Cesty česko-německého 
porozumění letos oslaví půlkulatiny

V měsíci lednu se naši dva členové zúčastnily perkusní stře-
lecké soutěže v polském Jaworznu. Soutěžilo se v těchto dis-
ciplínách:
Perkusní puška civilní - umístění našich členů: 1. místo Mi-
roslav Halabrín s nástřelem 97 bodů, 5. místo Petr Bartošek 
s nástřelem 90 bodů.
Perkusní puška vojenská – 1. místo Miroslav Halabrín s ná-
střelem 93 bodů, 6. Místo Petr Bartošek s nástřelem 89 bodů.
Perkusní pistol civilní – 2. místo Miroslav Halabrín s nástře-
lem 92 bodů, 14. místo Petr Bartošek s nástřelem 73 bodů.
Perkusní pistol civilní 50m – 1. místo Miroslav Halabrín s ná-
střelem 80 bodů.
Perkusní pistol křesadlová – 1. místo Miroslav Halabrín s ná-
střelem 86 bodů.

*
Na naší střelnici začala klubová soutěž 3Z. V únoru a březnu
byly zahájeny další klubové soutěže a to IPSC a Broky.

*
22. března se naši dva členové zúčastnili dalšího závodu v perkus-

ní střelbě v polském Jaworznu a zde jsou opět skvělé výsledky:
Perkusní puška civilní - Petr Bartošek 89 bodů/5. místo, Mi-
roslav Halabrín 88 bodů/6. místo. 
Perkusní puška vojenská - Miroslav Halabrín 87 bodů/7. mís-
to, Petr Bartošek 83 bodů/11. místo.
Perkusní pistole civilní - Miroslav Halabrín 93 bodů/4. místo,
Petr Bartošek 79 bodů/11. místo.
Perkusní pistole civilní 50 m - Miroslav Halabrín 81 bodů/2.
místo. 
Perkusní pistole křesadlová - Miroslav Halabrín 85 bodů/1.
místo.
Puškové disciplíny se střílí na vzdálenost 50 metrů ve stoje
bez opory. Pistole, není-li uvedeno jinak, na 25 metrů ve stoje 
bez opory a jednou rukou. 

*
První soutěž pro veřejnost na naší střelnici se uskuteční
8. 5. 2014, a to v disciplíně 3Z.

Za střelecký klub AVZO Budišov nad Budišovkou
Petr Bartošek

Činnost na střelnici AVZO 80063
Budišov nad Budišovkou na začátku roku 2014
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mottem či pouze jménem toho, kdo tuto myšlenku podporuje.
Roku 2011 pak na popud německých bývalých rodáků a přá-
tel vznikla a byla vysvěcena Kaple sv. Jana Nepomuckého – 
zejména pro to, aby poutníci, kteří na prodlužování Cesty při-
jdou, měli před často nejistým počasím kam hlavu schovat.
A zde - tak jako dříve přímo pod nebeskou bání – se slouží

mše za ty, kteří padli ve všech válkách.
A tak pokud se nebojíte ohlédnout za minulostí, abyste mohli
s klidným svědomím pokračovat ve své budoucnosti, přijď-
te také podpořit myšlenku sbližování národů, která má své
opodstatnění.

Natálie Jaššová, člen výboru OS Vlastenecký poutník

 12. 4. Sobota Svatoňovice 16:00
s nedělní platnostíd l l

13. 4. Neděle
Květná neděle

Guntramovice 8:00 Připomenutí a oslava 
příjezdu Páně

do Jeruzaléma,
bohoslužba začíná

průvodem s ratolestmi

Budišov nad Budišovkou 9:30

Staré Oldřůvky 11:00

15. 4. Úterý Budišov n. Bud. 17:00

16. 4. Středa Budišov n. Bud. 17:00

17. 4.  ČtvrtekČ
Zelený čtvrteký Budišov n. Bud. 17:00 Vzpomínka na

poslední večeři Páněp

18. 4. Pátek
Velký pátek

Budišov n. Bud. 17:00 Připomínka ukřižování
Ježíše Krista, den 

přísného půstuGuntramovice 18:00

19. 4.  Sobota
Bílá sobota Budišov n. Bud. 18:00

Velikonoční vigilie,
počátek oslavy 

Kristova vzkříšení

20. 4.

Neděle
slavnost Zmrtvých-
vstání Páně – Boží 
hod velikonoční

Guntramovice 8:00

Budišov nad Budišovkou 9:30

Staré Oldřůvky 11:00

14. 4. Pondělí
Velikonoční pondělí

Guntramovice 8:00

Budišov n. Bud. 9:30

Vážení farníci, obča-
né, přátelé města,
dovolte mi pozvat 
Vás v době největ-
ších křesťanských
do místního chrámu,
abyste mohli spolu
s dalšími oslavit slav-
nost Vzkříšení Krista.
Velikonoce, na které
se snažíme během
40denní postní doby
soustředit, jsou hlavní
oslavou naší víry a ka-
ždý křesťan by v sobě
měl cítit povinnost,
nebo snad ještě lépe
touhu přijít a smířit se
s Bohem právě v tuto
dobu. Proto – nejste-
-li k mé výzvě lho-
stejní – přijďte každý
uvedený den a tzv.
velikonočním triduem
pochopte trochu jiný
význam Velikonoc.
S přáním všeho dob-
rého nejen v jarních 
dnech 
P. Mgr. Jozef Kankara

Pozvání k návštěvě kostela během oslav Velikonoc

Šachová sezona 2013/2014 skončila
Pro obě družstva šachového oddílu Pogo Budišov koncem 
března skončila šachová sezona 2013/2014.
A družstvu se i přes veškerou vynaloženou snahu nakonec ne-
podařilo v Krajské soutěži „C“ udržet. Výsledky v posledních
4 kolech: Pogo A - Dolní Benešov B 2-6, Háj ve Slezsku – 

Pogo A 4-4, Bruntál A – Pogo A 6½-1½, Pogo A – Kravaře
A 3-5. Zápas s Dolním Benešovem se v původním termínu
vůbec neodehrál, neboť tým hostí rozpoutal nechutné extem-
pore a kvůli údajně nevyhovující teplotě v hrací místnosti od-
mítl k utkání nastoupit. Situaci pak řešili krajští bafuňáři, kteří
rozhodli o opakování utkání, ke kterému jsme nakonec jeli do

Šachový koutek

Konečná tabulka Okresní soutěže Opava 2013/2014Konečná tabulka Krajské soutěže „C“ 2013/2014
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Dolního Benešova. Jasný vítěz celé soutěže nám v zápase po-
volil pouze 4 remízy. V Háji ve Slezsku jsme byli celý zápas
jasně lepší a vypadalo to na naši hladkou výhru. Závěr zápasu
nám ale smolně nevyšel: dvě partie se úplně otočily v náš ne-
prospěch, a tak z toho byla pouze celková remíza. Tento díl-
čí neúspěch v Háji nás pravděpodobně stál udržení v soutěži.
Utkání v Bruntále nám vůbec nevyšlo, několik slibně roze-
hraných partií jsme úplně pokazili, takže z toho byla nejvyšší
prohra sezony. V posledním kole proti Kravařům jsme stále
ještě živili naději na záchranu, ke které nám stačila i remíza.
Soupeř přijel v nejsilnější možné sestavě, a i když jsme všichni
bojovali do vyčerpání všech možností, na soupeře to nakonec 
nestačilo. I prohry patří ke sportovnímu životu a i s neúspěchy
je nutno se umět vyrovnat. Po dvou letech bojů v krajské kon-
kurenci si v příští sezoně opět zahrajeme okresní přebor, ve
kterém se pokusíme vydobýt ztracené pozice zpět!
B družstvo poslední 3 zápasy hrálo s týmy, které aspirovaly

na nejvyšší umístění: Pogo B - Dolní Benešov E 0-5 (kon-
tumačně), Bolatice – Pogo B 4-1, Pogo B – Hradec n. Mor.
1-4. Utkání s Dolním Benešovem naše Bčko mělo hrát sou-
běžně s utkáním krajské soutěže. I toto utkání se neodehrálo
kvůli teplotě v hrací místnosti. Narozdíl od krajských bafuňá-
řů okresní bafuňáři rozhodli o kontumaci utkání v náš nepro-
spěch. Pro ilustraci dodávám, že o kontumaci ve prospěch
Benešova rozhodovalo 7 členů výkonného výboru (z nichž
3 byli z Benešova) na jednání v klubovně v Benešově. Zřejmě
nestranné rozhodování…Proti dalším medailistům soutěže
hráči našeho Bčka sbírali cenné zkušenosti, které se budou ho-
dit do budoucna. B tým svůj cíl splnil: kluci nasbírali cenné
zkušenosti a neskončili poslední.
Všem hráčům, kteří v soutěžích za obě družstva nastupovali,
děkuji za reprezentaci oddílu a doufám, že všem zaujetí pro
šachovou vydrží i nadále, neboť před námi stojí nové výzvy!

 Za ŠK Pogo Budišov Slavomír Jaššo

I v letošním roce Město Budišov nad Budišovkou pokračuje
v tradici vítání občánků, která byla na zdejším úřadě obnovena
v roce 2012. Letošní první vítání proběhlo v sobotní dopole-
dne dne 15. 3. 2014 v obřadní síni městského úřadu formou
malé slavnosti. Do života bylo slavnostně přivítáno celkem pět 
nových občánků našeho města a to jeho zástupkyněmi v čele
s  Mgr. Naděždou Vondroušovou, pověřenou členkou zastu-

pitelstva města, které se tohoto úkolu s radostí ujaly. Uvítány
byly čtyři holčičky a jeden chlapeček.
Pod vedením učitelek Mgr. Simony Novotné a Věry
Kovaříkové přispěly svým milým vystoupením i děti z místní
mateřské školy, které děťátkům, jejich rodičům i ostatním hos-
tům zazpívaly a přednesly básničky. Hudební doprovod hrou
na klávesy zajistila Mgr. Natálie Jaššová.  
Závěrem se rodiče dětí podepsali do Knihy cti města Budišova
nad Budišovkou, noví občánci obdrželi na památku drobné
dárky a jejich maminky jako poděkování kytičku.
Z celého slavnostního uvítání byla pořízena fotografi cká do-
kumentace, která bude rodičům dodatečně předána ve formě
CD, a - jak věříme - bude tak milou připomínkou příjemně
stráveného sobotního dopoledne.

Ing. Miluše Večerková, matrikářka
 Matriční úřad Městského úřadu Budišov nad Budišovkou
vyzývá tímto rodiče, kteří mají zájem o slavnostní uvítá-
ní svých dětí, které se narodily v roce 2014 (nejdříve tedy
1. ledna), aby se přihlásili na matrice zdejšího úřadu u Ing.
Miluše Večerkové.

Vítání občánků
SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Na konci měsíce března získalo Muzeum
břidlice nový exponát. Jedná se o dřevě-
ný důlní vozík vyzdvižený ze dna starého
břidlicového lomu. Unikátní výklopný
vozík původně sloužil k přepravě vytě-
žené suroviny. Vozík má zachované veš-
keré kování a dřevěné součásti. Přípravy
na vyzdvižení a záchranu vozíku probí-
haly více jak rok. Vozík, který léta po-
stupně mizel v sesouvající se přilehlé
haldě, bylo nutné nejprve uvolnit. Práce
probíhaly v hloubce 25 m a k závěrečné-
mu odtržení vozíku ode dna byla využita

Muzeum břidlice má nový přírůstek
ZÁJÍMAVOSTI ZE SOUČASNOSTI A HISTORIE



speciální technika se zdvihací silou 1  300 kg. Poté se vozík 
vyzvedal pomocí nafukovacích vaků. K umístění do expozi-
ce v Muzeu břidlice čeká vozík ještě dlouhá cesta restauro-
vání. Iniciativu vyzdvižení vyvolali Roman Kudela a Lumír 
Moučka. Závěrečná akce spojená s nákladní a dopravní
technikou byla částečně organizována Městem Budišov nad 
Budišovkou. Akce se účastnili hlavní potápěčský tým Roman
Kudela, David Bajgr, Rostislav Honzek, podpůrný tým René
Tomaszek, Petr Janek, Filip Švajný a Lumír Moučka. Ze stra-
ny města akci organizoval místostarosta Patrik Schramm,
který za budišovské muzeum v závěru poděkoval všem zú-
častněným. Po dokončení restaurátorských prací bude vozík 
vystaven v nově připravované expozici muzea.

Lumír Moučka
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V  pátek 24. 1. 2014 se uskutečnil v KD již 6. Charitativní ples
pro Jakuba. Srdečné a velké poděkování patří Mysliveckému
sdružení „Svatý Hubert“ za uvaření výborného guláše. Tento
gurmánský zážitek připravili pro hosty plesu tito pánové:
D. Kutálek, B. Trnka, Igor Sedláček a pan Kolmáš, kterým pa-
tří velké díky. Velké díky patří také kuchařkám Janě Lenartové

a Martině Kachtíkové za přípravu dalšího výborného menu.
Srdečné poděkování patří žákům 8. A ZŠ v Budišově nad 
Budišovkou: Magdaleně Tvarůžkové, Vendule Wojnarové,
Michaele Balajové, Ivetě Bačkovské, Lukáši Pravdovi
a Jakubu Vrbovi, kteří se postarali o výzdobu sálu a jeviště.
Všem ještě jednou velké díky. Bačkovský Pavel st.

Ačkoliv jsem již v důchodu a mám ráda klid, stále se zajímám
o dění ve městě. Zejména v kontextu s prací, kterou jsem po
většinu svého života zastávala, jako pracovník Městského
národního výboru, následně Městského úřadu stavebního od-
boru a stavebního úřadu v Budišově nad Budišovkou. V po-
sledním čísle Budišovského zpravodaje byl panem místosta-
rostou Schrammem uveden článek, který je silně zavádějící
a který dle mého mínění hrubě uráží občany, respektive lidi,
jak pan místostarosta jmenuje autory projektu „Rekonstrukce
a modernizace veřejných prostranství v obcích Mikroregionu
Moravice“. 
Jsem tedy ten „člověk“, jak píše ve Zpravodaji, který již na
městském úřadě nepracuje a který se již jen těžko může uve-
deným nepravdám bránit, neboť nemá takový prostor v měst-
ských sdělovacích prostředcích a přístup k potřebným infor-
macím, jako má pan místostarosta. Rovněž je mi podivné, že
pan místostarosta říká, že o zmiňovaném projektu nic nevě-
děl, když jej jako tehdejší zastupitel v městském zastupitel-
stvu schvaloval. Vzpomínám si také, že z jeho strany tehdy
k němu nebyla vznesena žádná námitka, či návrh na jakékoliv
zlepšení nebo jiné řešení. To mu však nezazlívám, neboť za
faktickou správnost a zpracování projektu jsem byla zodpo-
vědná já a městem vybraný projektant. Rovněž rozumím způ-
sobu jeho neférové kritiky a důvodu, proč to dělá! Zřejmě jej
k tomu vede kontrastnější zviditelnění své osoby před volbami
v pozadí kritiky neschopnosti svých předchůdců. Tedy práce,
kterou jsem já osobně brala jako pracovní povinnost bez po-
třeby zviditelňování. Nebo si dělá alibi na navýšení tzv. ne-
způsobilých výdajů projektu, které bude muset navíc zaplatit 

město, jestliže je ROP Moravskoslezsko neuzná, neboť jsou
v rozporu s vyhlášenými kritérii příslušné výzvy Regionálního
operačního programu. 
To dedukuji z jeho výroku, že o projektu „nic nevěděl“, a tak 
nechal přepracovat projekt jinou, dá se říci konkurenční fi r-
mou. Ta předchozí projekt logicky ve svůj prospěch pohanila
a zpracovala ho v jiném, větším rozsahu zřejmě bez vazby na
kritéria vyhlášené výzvy ROP a rovněž za jistě nemalé peníze.
Logické a levnější by určitě bylo oslovit původní autory pro-
jektu, kterými byli ing. Skybová a ing. Konečný. Ti by jistě
projekt v rámci jakési autorské cti a profesionálního zájmu, aby
byl uveden v život, zaktualizovali do potřebné realizační podo-
by. Neboť, jak správně uvádí pan místostarosta, každé vydané
stavební povolení po projití zákonné lhůty pozbude platnost 
a musí se znovu se všemi náležitostmi obnovit. Osobně jsem
s oběma autory projektu hovořila a ti mně potvrdili, že čekali od 
vedení města oslovení či výzvu a byli připraveni se na projektu
za výhodných podmínek pro město podílet. Nakonec, pokud by
žádost a projekt byl tak špatný, jak uvádí pan místostarosta, ne-
bylo by na něj vydáno stavební povolení a byl by z fi nancování
ROP vyřazen a ne doporučen k fi nancování, byť jako náhradní.
Snad mně čtenáři odpustí, když uvedu pár údajů, jak to tehdy
se zpracováním a podáním žádosti na zmiňovaný projekt bylo.
Na základě městem schváleného zadání byl naším stavebním
odborem připraven projektový záměr na rekonstrukci náměstí
Republiky s fi nanční pomocí fondů EU. Jelikož orgány Státní
památkové péče z důvodu vzniku městské památkové zóny
původně vypracovaný projekt rekonstrukce náměstí zamítly
a projekt nově zpracovávaný by nestihl předpokládaný termín

Poděkování – Ples pro Jakuba

Účel světí prostředky, aneb jak to bylo s projektem
na rekonstrukci chodníků a veřejných prostranství 

v Budišově a Guntramovicích!

NÁZORY OBČANŮ
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Dovolím si přidat pár řádek na vysvětlenou. Kvalitě či nekvali-
tě výše zmíněného původního projektu jsem ve zpravodaji vě-
noval jeden odstaveček. Nečekal bych, že to vyvolá reakci na 
2 stránky. Alespoň já v tom článku cítím i jiný rukopis, ale
mohu se mýlit… Zastávám názor, že lepší než dlouhosáh-
lý popis je dobře odvedená práce, která mluví za vás. S paní
Vančurovou jsme si vše vysvětlili, ochotně jsem jí zapůjčil
kompletní starou i novou dokumentaci. Nikde v dřívějším tex-
tu jste ode mne neviděli, že bych hanil myšlenku projektu, ta je 
skvělá, chodníky a cesty zde potřebujeme jako sůl.
Ovšem, někdo toho umně využil ve svůj prospěch. Už chá-
pu nadpis účel světí prostředky. Vysvětlím text „o projektu
jsme nic nevěděli“: na úřadě již nepracují osoby, co měly co
dočinění s projektem: bývalé vedení, vedoucí odboru a paní
Vančurová. Samozřejmě si pamatuji, že jsem jako zastupitel
hlasoval pro projekt, každá smysluplná dotace je dobrá. Když 
v červenci roku 2011 odcházela paní Vančurová do důchodu,
tak mi předala mimo jiné dokumentaci k tomuto projektu.
Taktně jsem původně přešel, že to byla půlmetrová hroma-
da neuspořádaných výkresů a dokumentů (nyní to již mohu
v klidu napsat). Doufal jsem, že se tím nebudu muset nikdy

probírat. Jakmile přišel dopis o přidělení dotace, tak jsem se
snažil ty dokumentace přetřídit, abych zjistil, které jsou platné
a neplatné, ale bohužel se mi to nepodařilo. Jelikož jsem nebyl
u toho, kdy se zpracovávala PD a žádost o dotaci, tak to zna-
menalo, že o tom nic nevím. Neznám dřívější praxi, nyní se
snažíme být u tvorby všech nových projektů, vyjadřujeme se
k nim, tak abychom o nich věděli co nejvíce. Když ten projekt 
detailně znám, pak za ním mohu stát. Abychom tedy zjistili,
jak je na tom výše zmíněný projekt co do kvality, nechali jsme
ho posoudit nezávislým autorizovaným inženýrem a výsledek 
jsem již popisoval. Proto se zpracovala kompletně nová PD.
Dotace z ROPu jsou jedny z nejsložitějších na administraci,
dochází zde často ke krácení dotace. Pokud mám být za projekt 
odpovědný, čemuž se nebráním, tak ale musím vědět, do čeho
jdu. Nechci brát na sebe zodpovědnost za chyby druhých. Při
realizaci projektů zateplení KD, zateplení MŠ a odkanalizová-
ní objektů města jsme se setkali s většími chybami v projek-
tech, ale vše je zrealizované a dospěli jsme ke zdárnému konci,
takže to neřeším. Popsání prokazatelných chyb v projektu není
dle mého názoru znevažování práce předchůdců. Vždy jsem
si vážil dobře odvedené práce podřízených nebo zaměstnanců.

výzvy k jeho podání na Regionální radu Moravskoslezsko,
vedení města rozhodlo zpracovat projekt náhradní, který by 
vyhovoval podmínkám tehdy vyhlášené výzvy. Na zpracová-
ní byla velice krátká doba a navíc výzva nebyla určena jed-
notlivým obcím, ale jejich sdružením. Vedení města se tehdy
spojilo s vedením obce Raduň, která rovněž řešila podobný
záměr jako my, tedy nutnost rekonstrukce veřejných prostran-
ství v obci. Navíc zmíněná inženýrka Skybová, která projekt 
pro Raduň zpracovávala, měla s podáním a realizací podob-
ných projektů na ROP Moravskoslezsko velkou úspěšnost.
Vzpomínám, že někdejší budišovský starosta musel zapojit 
veškerý svůj um, aby ji přesvědčil zpracovat podobný projekt 
rovněž pro město Budišov. Technické řešení projektu pak zre-
alizoval Ing. Konečný, který měl k dispozici řadu podkladů
z předchozích pro město prováděných projekčních prací a ne-
musel již pracně vyhledávat a vyřizovat potřebná povolení a in-
formace. To mělo kladný vliv na úsporu času, který - jak jsem
uvedla - velmi chyběl. Vím, že tehdy byl ve městě naléhavý
požadavek řešit žalostný stav chodníků na ul. ČSA, parkovitě 
před Linasetem, místní komunikace k Myslivně a veřejných
prostranství v Guntramovicích. Tento požadavek jsme se po-
kusili vyřešit pomocí právě vyhlášené výzvy programu z ROP 
tedy z peněz Evropské unie. Vím, jak to bylo složité, aby se
oprávněné požadavky občanů daly zapracovat do vyhlášených 
kritérií projektu. Zmíněná kritéria se musela striktně dodržet, 
aby projekt vůbec „prošel“ a nebyl vyřazen hned v prvním kole
posuzování. Pro ilustraci složitosti jeho zpracování zmíním, že 
kromě technického řešení bylo nutné poskytovateli dotace na-
příklad doložit, že vybrané projekční řešení si zvolili a stojí za 
ním samotní občané dotčené obce. Například prvky dětského 
hřiště jsem nevybírala já ani nikdo z vedení radnice, ale guntra-
movické maminky, jejichž děti si na hřišti měly hrát. Rovněž
jediný guntramovický funkční spolek - hasiči - měl hlavní slo-
vo při výběru objektů, které budou zahrnuty do rekonstrukce. 
To, že věc není pouze formální, se muselo v projektu doložit 
prokazatelným výčtem jejich spolkové činnosti. Všechny po-
žadavky se musely navíc zapracovat do omezeného objemu 

fi nančních prostředků, aby projekt získal potřebný počet bodů
ke schválení, byl doporučen k fi nancování a město vše utáhlo,
neboť řešilo fi nancování i jiných záležitostí.
Zde, ve Zpravodaji, není prostor a není možné pro velkou slo-
žitost problému vše čtenářům detailně vysvětlovat. Rovněž si
myslím, že by je to ani nezajímalo. Přesto mně dovolte uvést 
alespoň jeden rozpor, pomocí kterého pan místostarosta ve-
řejně a neférově shodí práci jiných. Ve vyhlášených kritériích
ROP bylo například stanoveno, že plocha obnovované místní
komunikace přimykající k rekonstruovaným chodníkům může
činit maximálně do 50 % rozsahu rekonstruovaných chodníků
objemově i fi nančně. Pokud bychom to tehdy navrhli podobně,
jak je uvedeno v nově přepracovaném projektu, který zmiňu-
je pan místostarosta, pak by to znamenalo, že projekt, by byl
již v prvním kole hodnocení vyřazen pro nesplnění vyhláše-
ných kritérií. Navýšení fi nančních prostředků, jak uvádí pan
místostarosta, je právě u navýšení výměr rekonstrukce dotčené
části místní komunikace ul. ČSA. Nemám potřebné informace
a ani přístup k nim, ale přeji panu místostarostovi, aby měl
vše řádně ověřené a měl jistotu, že mu to poskytovatel dotace
schválí a hlavně proplatí, aby město nemuselo zbytečně platit 
zvýšené náklady za neuznatelné náklady stavby. 
Nakonec bych chtěla panu místostarostovi vzkázat, že člověk 
v jeho postavení by měl vážit slova a mluvit pravdu. Pokud 
shazuje práci svých předchůdců, je to jeho věc. Ale jednou i on
bude „jenom“ předchůdce a jeho následníci budou hodnotit 
jeho práci. Přeji mu, aby jej hodnotili pouze čestně a férově!
Nic však nezmění skutečnost, že uvedený projekt byl tehdy
v roce 2010 schválen k realizaci a bude sloužit budišovským
a guntramovickým občanům dlouhou dobu, což je hlavní věc!
Nikoho nebude zajímat, kdo se o něj více či méně zasloužil
a za krátký čas si ani nevzpomenou, kdo tehdy byl v jakém-
koliv postavení na budišovské radnici. Rovněž však nikdo ne-
změní skutečnost, že za jeho zrodem stáli - kromě již jmenova-
ných dvou inženýrů - také, pro pana místostarostu, bezejmenní
lidé, tehdejší pracovníci městského úřadu a města.

Miroslava Vančurová

Dovolím si upřesnit…
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Když jsme v bývalém zaměstnání udělali chybu nebo zmetek,
nešlo se schovávat za slova: neměli jsme na to dost času, chtěli
jsme to nejlepší, ale.., neumíme apod. Pokud se umím pochvá-
lit, jaké jsem zanechal kvalitní projekty v šuplíku, tak bych měl
být schopen přijmout i kritiku, když je něco špatně.
Když jsem se paní Vančurové ptal, proč v původním projek-
tu třeba chybělo rozebrání chodníků? Odpověď: tak to by se
nějak udělalo. Proč chyběly podkladní vrstvy pod novou zám-
kovou dlažbou? Odpověď: chtěli jsme ušetřit, nevešli bychom
se do rozpočtu a vedla tam kanalizace, tak je tam dobrý pod-
klad, byly udělány sondy. Skutečnost: o sondách nevím, osa
kanalizace vede mimo chodník, to jsem si ještě ověřoval na
místě, stavební fi rma vám nepoloží zámkovou dlažbu na pod-
klad, který nezná, a nedá na to záruku, podkladní vrstvy musí
být tedy v rozpočtu. To si myslím, že jsou věci projektanta, ale
v tom se již nechci babrat, stejně to nikoho nezajímá.
Na stole je nový projekt, máme vybránu stavební fi rmu, která
bude projekt realizovat. Stavební práce začnou okolo 20. dub-
na, zbývá podepsat smlouvu o poskytnutí dotace s Úřadem re-
gionální rady. Všech 5 doposud provedených změn na ROPce
máme schváleno, paní Skybová (projektová manažerka, se
kterou od začátku spolupracuji) chystá poslední změnu – aktu-
alizovaný rozpočet dle vysoutěžených částek. Doufám, že vše
proběhne hladce a do konce července bude vše hotové. To si
hodně oddechnu, protože to není jednoduchý projekt, je rozdě-
len na 3 části a  fi nancován bude z mikroregionu, což ještě více
komplikuje administraci a následné vyúčtování.
Závěrem bych uvedl toto. I my máme problém s krátkými ter-

míny na podání žádostí o dotace, dlouho čekáme na výsledek 
dotace, poté musíme rychle zrealizovat, vyúčtovat projekt 
a musíme se s tím poprat. Níže uvedená tabulka stavebních
prací za rok 2013 potvrzuje, že se to dá zvládnout. Pokud máte
kvalitní projekty, šikovné zaměstnance a dobrý stavební dozor,
tak jde i zdánlivě nemožné a bez dalšího zadlužení města.

Investiční projekty v roce 2013

Projekt Celkové náklady 
r. 2013

Dotace

Revitalizace lesoparku 907 500,- 1 050 000,-

Zateplení Domu
s pečovatelkou službou

3 763 800,- 2 501 000,-

Stavební úpravy MŠ 2 250 000, - 1 495 400,-

Stavební úpravy základní 
školy

5 021 000,- 400 000,-

Zateplení objektu SVČ
a výměna zdroje vytápění

4 630 600,- 2 570 700,-

Oranžové hřiště 700 000,- 495 000,-

Zametací vůz 5 100 000,- 4 590 000,-

Celkem 22 372 900,- 13 102 100,-

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města

Ceník inzerce
Cena

místo, čas, pořadatel, kontakt na pořadatele (nevztahuje se na akce konané v rámci
předvolebních kampaní)

Zdarma

Inzerce – reklamní plocha:
řádková inzerce
1/4 strany A4
1/2 strany A4
celá strana A4

zdarma
500,- Kč

  1 000,- Kč
2 000,- Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od této platby osvobozenyAkce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od této platby osvobozeny
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